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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                 Dijous, 27 de setembre de 2012 
Acta núm. 10                                                                                                       1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE 
MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON 
CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I AMAT, Sr. GABRIEL 
MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER 
GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI CALATAYUD I 
SANCHÍS, i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Joaquín García Lorca. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
Adjunta a la secretaria: Sra. Elena Benítez Espinosa. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-set de setembre de dos mil dotze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Joaquín García Lorca. 
 
El Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores i set minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 9 de data 26 de juliol de 2012.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
 2 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  
 
Declarar la compatibilitat d’activitats de la Sra. Núria Gallego López amb DNI núm. _______, 
treballadora de l’Ajuntament com a Conserge d’instal·lacions municipals, amb dedicació de 35 
hores setmanals, amb l’activitat de formació en centres privats i públics. En tot cas, la suma de 
jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada, no podran superar la 
jornada ordinària establerta a aquesta Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent 
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 
l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 214/1990, de 30 de 
juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al servei de les entitats locals. 
 
 

3 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS ” 

 
PRIMER .- Aprovar inicialment la dissolució de l’organisme autònom local “Patronat 
Municipal de Serveis Comunitaris” i el corresponent canvi en la forma de gestió dels seus 
serveis: Educació, cultura, joventut i serveis socials, que es prestaran directament a través de la 
mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, en base a la memòria justificativa que consta a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública, per termini de 30 dies, mitjançant 
anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a 
la pàgina web municipal, als efectes de què durant aquest temps puguin formular-se les 
al·legacions que es considerin adients.  
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i amb 
efectes des del dia 31 de desembre de 2012. 
 
QUART .- Declarar, en cas d’aprovació definitiva del present acord i en aplicació d’allò que 
estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 de juny, Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals, la subrogació per part de l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i 
obligacions del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris. 
 
CINQUÈ .- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris, de 19 de març de 2012. 
 
SISÈ.- Publicar, en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, 
i inserir una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
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SETÈ.- Notificar , en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General 
d’Administració Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de 
baixa l’organisme autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades 
Generals de les Entitats locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
El sr. Alcalde va proposar que el debat d’aquest es fes de manera conjunta amb el 
dels punts núms. 4, 5, 6 i 7. 
 
El sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde del grup municipal del PSC, va explicar que es 
tractava d’adaptar l’organització municipal de la prestació de serveis públics locals a 
les necessitats i circumstàncies actuals, que, entre d’altres actuacions, incloïa la 
dissolució dels organismes autònoms municipals i el canvi de gestió de l’empresa 
municipal Gavà Televisió, SL  i la integració dels serveis prestats per dits organismes 
a la gestió general de l’ajuntament. 
 
Va prendre la paraula el sr. Migel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
Ciutadans, qui va dir que el seu grup havia proposat una exposició separada del punt 
núm. 7, atenent a que patronats i instituts tenien una forma jurídica diferent a la de les 
empreses municipals. Respecte dels punts 3, 4, 5 i 6 va manifestar que el seguiment i 
control de l’actuació que es portaven a terme sobre els esmentats patronats i institut 
seria molt més difícil, però estava disposat a fer l’esforç si això havia de comportar 
una millora en el servei i un estalvi econòmic. Per això, va avançar que per dits punts 
el vot del seu grup seria favorable. Cas diferent era el de Gavà Televisió, SL, on es 
canviava el sistema de gestió i on l’ajuntament absorbia la plantilla. Va posar de 
manifest que el passat mes de juliol es va dissoldre la empresa municipal Gavanenca 
d’Obres, SL on es va rescindir el contracte de treball als tres treballadors, per això va 
voler preguntar quina era la diferència de criteri que adoptava l’ajuntament atès que 
mentre a una empresa es rescindien els contractes i no s’adoptava la decisió de 
quedar integrats a PRESEC, SA, a l’altre directament s’absorbia la plantilla a 
l’ajuntament. Va assenyalar que el seu grup considerava que el nombre total de 
professionals dedicats a la comunicació era absolutament excessiu en relació a 
l’època en la que s’estava vivint. Va concloure avançant que votarien en contra en el 
punt núm. 7. 
 
A continuació, el sr. Andreu Pérez, regidor portaveu del grup municipal d’ERC-EV-
IxG, va expressar que el seu grup tenia dubtes de si els acords en qüestió contradeien 
el Reglament Orgànic Municipal ja que el mateix establia una participació interna 
dins de les entitats que formaven l’ajuntament. Va voler preguntar si l’equip de 
govern havia quantificat l’estalvi que comportava la eliminació del patronats i 
institut. El seu grup considerava que la participació que es feia dins de dites entitats 
pels partits polítics i els ciutadans es perdria així com la comunicació directa entre 
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l’equip de govern i grups municipals, per això va reiterar la pregunta de saber quin 
era l’estalvi que tenia l’ajuntament per haver adoptat aquesta decisió. 
 
Sense deixar el torn atorgat al grup d’ERC-EV-IxG, va intervenir el sr. Jordi 
Calatayud, qui va voler recordar que el servei de televisió pública de l’ajuntament no 
complia la llei, atès que en l’article 170.2 del Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat pel  decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya es deia que 
el ple de l'ajuntament havia de garantir la participació dels regidors i dels grups 
municipals en els òrgans d'informació i difusió municipal, com ara la televisió local, 
les emissores de ràdio municipals i les publicacions i els butlletins editats per 
l'ajuntament. En aquest sentit, els respectius plens han d'aprovar un reglament que 
reguli les condicions d'accés i d'ús d'aquests mitjans pels regidors i els grups 
municipals constituïts al si de la corporació. Tampoc es complia la Llei 22/2005, de 
29 de desembre, de la comunicació audiovisual de Catalunya, atès que en el seu 
article 33, Principis d'organització i funcionament del servei públic audiovisual 
d'àmbit local, s’establia que el Ple, l'assemblea d'electes o l'òrgan plenari 
corresponent han d'aprovar el reglament d'organització i funcionament del servei 
públic audiovisual local. Dins el marc que estableix aquesta llei, correspon a aquest 
reglament la definició de les missions de servei públic dirigides a la satisfacció de les 
necessitats de la comunitat local. En el segon punt, segons disposa, també correspon 
al Ple el nomenament per majoria qualificada de dos terços dels màxims 
responsables de la gestió del servei, cosa que tampoc s’havia fet mai. El seu grup 
municipal desprès de realitzar aquesta descripció de la legislació i per la seva part 
havent demanat amb anterioritat tan al Ple com al consell d'administració de Gavà 
TV, SL, el compliment d’aquestes lleis, dubtaven molt que en aquest moment es 
tinguessin intenció de complir-les, per la qual cosa, va anunciar que el seu vot seria 
negatiu a aquest canvi de gestió, el qual només farà que el funcionament del servei 
sigui mes opac i amb menys garanties de neutralitat i participació tant dels grups 
polítics com socials d’aquesta ciutat. 
 
Per la seva banda, el regidor del grup municipal de CiU, sr. Gabriel Martorell, va dir 
que en la comissió informativa se’ls va informar que el debat dels patronats es 
tractaria en un punt i Gavà Televisió en un segon punt. La qüestió era que en el canvi 
de sistema de gestió de televisió local, el grup municipal de CiU considerava que 
mentre es va emetre una programació oberta la seva existència tenia raó de ser. 
Mentre que en l’actualitat els acomiadaments de treballadors, el manteniment fins el 
dia d’avui dels càrrecs de gerència de la mateixa com si estiguessin emetent en obert 
demostra la manera de dirigir aquest equip de govern de la ciutat. Per tot això va 
avançar que el seu grup s’abstindria en el punt referent a Gavà Televisió i en relació 
als Patronats va dir que en la creació dels patronats el seu grup ja es va abstenir 
al·legant que no van disposar de temps per estudiar els estatuts del patronat municipal 
d’esports. En la creació de l’IMPAC el grup municipal es va abstenir al·legant que la 
idea semblava bona en principi però reeixia coixa. També van dir que els estatuts 
estaven fets a la mida socialista del moment. Els regidors van mostrar la por de que 
es generessin més càrrecs de confiança, més personal, i per tant, més despesa. En la 
Comissió Informativa se’ns va informar que seria un gran estalvi el no tenir que 
pagar les despeses econòmiques que generen l’administració de les mateixes. El 
control que es portava de tots els patronats mitjançant els representants polítics i 
regidors desapareixen, quedant tot a la Junta de Govern Local on els regidors de 
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l’oposició no hi són presents. Però, d’altra banda, és normal que es suspenguin 
aquestes Juntes de Govern Local ja que des de que es van deixar de percebre dietes 
per assistència alguns membres van deixar d’assistir, millor dit, no han anat a cap 
més; com per exemple la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àrea d’Igualtat que des 
de que no es cobra per anar, casualment no mostra cap interès en assistir. El grup 
municipal de CiU s’abstindrà en la votació igual que es va abstenir en l’acord de 
creació dels patronats. 
 
El sr. Alcalde intervé per indicar al sr. Martorell que no era habitual a la Sala de 
Plens fer al·lusions personals a tinents d’alcalde, i s’havia de limitar a l’explicació del 
seu posicionament polític, donant torn de paraula a la sra. Emma Blanco per 
al·lusions. 
 
La tinenta d’alcalde, sra. Blanco, va pregar al sr. Martorell que es limités a dir la 
veritat ja que en l’òrgan en concret ella tenia un nomenament però que va presentar 
una petició de dimissió del càrrec, per la qual cosa semblava lògic que no pogués 
anar a òrgans dels quals no era membre. Va acabar dient que li semblava que el 
regidor de CiU volia aprofitar la sala per donar una imatge d’irresponsabilitat que 
ella no li podia permetre. 
 
En el torn del grup municipal del PP, el regidor i portaveu, sr. Josep Llobet, qui va 
avançar que tal i com havien fet saber a la comissió informativa s’abstindrien la 
votació dels esmentats punts. La decisió de l’equip de govern era la millor per la 
ciutadania de Gavà atesa la suposada reducció de despesa, en la línia que estava 
indicant el Govern de l’Estat, per això, el seu grup entenia que podia ser una mesura 
efectiva sempre i quan es poguessin corregir una sèrie de factors que quedaven una 
mica vacants, com era el fet que els regidors de l’oposició seguissin tenint la 
informació pertinent. Va afegir que, en relació a la participació ciutadana que ja no 
seria representada com fins ara, s’haurien de cercar mecanismes per tal de seguir 
fent-los partícips de les decisions que adopti l’ajuntament, per això va demanar que 
l’equip de govern busqués solucions per tal de vehicular la participació ciutadana.. Al 
respecte de Gavà Televisió, S.L., va recordar que la seva formació política va ser la 
única que en el seu dia va votar en contra de la seva creació ja que entenien que era 
una despesa innecessària i que el temps els hi havia donat la raó vistes les dificultats 
de molts ajuntaments per assumir els costos de les televisions locals.  
 
Novament, el sr Víctor Carnero, va intervenir per informar que era voluntat de 
l’equip de govern estudiar la manera de donar continuïtat fonamentalment a la 
participació ciutadana atès que els càrrecs electes la tenien garantida. La voluntat que 
es perseguia era tenir una administració més propera a la ciutadania a la vegada que 
més transparent i més àgil. Va recordar al sr. Ibáñez, que en relació a la empresa 
municipal Gavanenca d’Obres, S.L. encara no s’havia pres cap decisió doncs ni 
s’havia canviat el model de gestió ni s’havia pres cap decisió al respecte, no entenent 
a què es referia quan deia canvi de criteri. En altre ordre de coses, va recordar que en 
l’exposició dels pressupostos ja es va avançar que s’estimava en un 10% l’estalvi 
amb la supressió de dits organismes,  però el que es buscava no era tant l’estalvi 
econòmic com la millora en la prestació del servei gestió. 
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4 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURA L I NATURAL”  

 
PRIMER .- Aprovar inicialment la dissolució de l’organisme autònom local “Institut 
Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural” i el corresponent canvi en la forma de 
gestió dels seus serveis: Museus, patrimoni cultural i natural, i arxiu municipal, que es prestaran 
directament a través de la mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, en base a la memòria 
justificativa que consta a l’expedient. 
 
SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública, per termini de 30 dies, mitjançant 
anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a 
la pàgina web municipal, als efectes de què durant aquest temps puguin formular-se les 
al·legacions que es considerin adients.  
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i amb 
efectes des del dia 31 de desembre de 2012. 
 
QUART .- Declarar, en cas d’aprovació definitiva del present acord i en aplicació d’allò que 
estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 de juny, Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals, la subrogació per part de l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i 
obligacions de l’Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural. 
 
CINQUÈ .- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern de l’ Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural, de 19 de 
març de 2012. 
 
SISÈ.- Publicar, en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, 
i inserir una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
SETÈ.- Notificar , en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General 
d’Administració Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de 
baixa l’organisme autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades 
Generals de les Entitats locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

5 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS ” 

 
PRIMER .- Aprovar inicialment la dissolució de l’organisme autònom local “Patronat 
Municipal d’Esports”  i el corresponent canvi en la forma de gestió dels seus serveis: Activitat 
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física i cultura de l’esport, que es prestaran directament a través de la mateixa organització 
ordinària de l’Ajuntament, en base a la memòria justificativa que consta a l’expedient. 
 
SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública, per termini de 30 dies, mitjançant 
anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a 
la pàgina web municipal, als efectes de què durant aquest temps puguin formular-se les 
al·legacions que es considerin adients.  
 
TERCER.-  Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i amb 
efectes des del dia 31 de desembre de 2012. 
 
QUART .- Declarar, en cas d’aprovació definitiva del present acord i en aplicació d’allò que 
estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 de juny, Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals, la subrogació per part de l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i 
obligacions del Patronat Municipal d’Esports. 
 
CINQUÈ .- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern del Patronat Municipal d’Esports, de 19 de març de 2012. 
 
SISÈ.- Publicar, en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, 
i inserir una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
SETÈ.- Notificar , en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General 
d’Administració Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de 
baixa l’organisme autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades 
Generals de les Entitats locals respectivament. 

 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 

6 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
 “INSTITUT MUNICIPAL DE PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT”  

(IMPAC)  
 
PRIMER .- Aprovar inicialment la dissolució de l’organisme autònom local “Institut 
Municipal de Promoció  i Activació de la Ciutat “IMPAC” i el corresponent canvi en la 
forma de gestió dels seus serveis: desenvolupament socio-econòmic de la ciutat de Gavà, que es 
prestaran directament a través de la mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, en base a la 
memòria justificativa que consta a l’expedient. 
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SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública, per termini de 30 dies, mitjançant 
anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a 
la pàgina web municipal, als efectes de què durant aquest temps puguin formular-se les 
al·legacions que es considerin adients.  
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i amb 
efectes des del dia 31 de desembre de 2012. 
 
QUART .- Declarar, en cas d’aprovació definitiva del present acord i en aplicació d’allò que 
estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 de juny, Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals, la subrogació per part de l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i 
obligacions de l’ Institut Municipal de Promoció  i Activació de la Ciutat “IMPAC”. 
 
CINQUÈ .- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern de l’ Institut Municipal de Promoció  i Activació de la Ciutat “IMPAC”, de 
21 de març de 2012. 
 
SISÈ.- Publicar, en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, 
i inserir una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
SETÈ.- Notificar , en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General 
d’Administració Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de 
baixa l’organisme autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades 
Generals de les Entitats locals respectivament. 

 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 

7 - CANVI SISTEMA DE GESTIÓ TELEVISIÓ LOCAL  
 
PRIMER .- Aprovar inicialment el canvi de la forma de gestió del servei públic de Televisió 
local, que actualment es presta a través de la societat de capital municipal Gavà Televisió, SL., 
que es prestarà directament a través de la mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, en 
base a la memòria justificativa que consta a l’expedient. 
 
SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública, per termini de 30 dies, mitjançant 
anunci que s'inserirà en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a 
la pàgina web municipal, als efectes de què durant aquest temps puguin formular-se les 
al·legacions que es considerin adients.  
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TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i amb 
efectes des del dia 31 de desembre de 2012. 
 
QUART .- Publicar, en el seu cas, l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la 
Província, i inserir una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), tres (3) en contra (2 
ERC-EV-IxG i 1 C’s) i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 

8 - CONEIXEMENT DEL DECRET DE L'ALCALDIA DE 13 DE S ETEMBRE DE 2012 
 

Tenir coneixement del Decret de l'Alcaldia de data 13 de setembre de 2012, de modificació del 
Decret de 20 de juny de 2011, d’agrupació i divisió del conjunt d’activitats i serveis propis del 
govern i administració municipals, als efectes d’una millor i més eficient direcció, coordinació i  
gestió dels mateixos, en  quatre Àmbits i una Àrea de gestió municipals efectuant delegacions 
d’atribucions als regidors municipals. 
 

---------- 
 

Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Andreu Pérez, va 
manifestar que li semblava que era una operació cosmètica quan el que 
vertaderament importava era la relació administració i administrat i l’actitud. Si bé 
desitjava que l’organització de regidors de barri funcionés temia que la desídia, el 
clientelisme i la nul·la operativitat acabessin per tancar els nous establiments que es 
pretenien obrir. 
 
Va intervenir el sr. Victor Carnero, tinent d’alcalde del PSC, per respondre que no 
sabia ben bé si l’expressat era un desig o una predicció però estava convençut que 
s’equivocava tant si era una cosa o l’altra.  
 

 
9 - MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ DE LES COMISSIONS  INFORMATIVES  
 
Modificar la denominació de les Comissions Informatives realitzades per acord de Ple de 30 
de juny de 2011 que passaran a denominar-se: 
 

- COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA. 
- COMISSIÓ INFORMATIVA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA, URBANISME, MEDI 

AMBIENT I PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA. 
- COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA. 



10 de  46 

- COMISSIÓ INFORMATIVA DE GOVERNACIÓ, MOBILITAT I MANTENIMENT 
DE LA CIUTAT.  

 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-IxG), cap 
en contra  i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

10 - APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT  
DE GAVÀ DE L’EXERCICI 2011  

 
PRIMER .- Aprovar el  Compte general de l’Entitat local, dels seus Organismes Autònoms, i de 
les Societats Municipals GTI, SA, PRESEC, SA, GAVANENCA D’OBRES, SL i GAVA TV, 
SL, corresponent a l’exercici 2011, en els termes que figuren a l’expedient i que es donen per 
reproduïts. 
 
SEGON.- Retre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local  a la Sindicatura  de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2012 d’acord amb l’article 212.5 del TRLRHL.  
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu (10) 
abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació feta pel sr. Victor Carnero, tinent d’alcalde de l’equip de 
govern, va fer ús de la paraula el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal 
de CiU, qui va expressar que el seu grup, igual que els seus representants en els 
antics Patronats i empreses municipals s’abstindrien en l’aprovació dels comptes 
generals, recordant que la seva formació política, en el consell d’administració de 
GTI, SA, havia demanat posar  l’empresa a càrrec de l’Ajuntament per tal de treure 
totes les despeses que representava, tal i com s’havia fet amb els altres patronats 
degut al alt cost del seu funcionament. 
 
Seguidament, el grup municipal d’ERC-EV-IxG, mitjançant el regidor, sr. Jordi 
Calatatud, va avançar que el seu grup s’abstindria en la votació atès que havien vist 
coses que no els hi acabaven de quadrar perquè el compte general era una imatge 
del que havia passat durant la gestió de l’any anterior i en aquest sentit, existia una 
regularització d'actius, que no deixava de ser un artifici comptable, que feia que el 
patrimoni municipal no esdevingués negatiu. Així, hi havia una disminució directa 
del patrimoni provocada per la crisi de la construcció la qual estava compensada 
amb la regularització d'actius, sinó l'Ajuntament es quedaria sense cap patrimoni. 
Tot això havia estat provocat per l’aventura urbanitzadora per destruir el Calamot 
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amb uns carrers sense gent i totalment buits. Va afegir que havien detectat que els 
superàvits d'exercicis anteriors s’havien invertit alegrement en algunes coses que 
després havien obligat a fer una "provisió per depreciacions de valors negociables a 
llarg termini", per un valor de 87.111,59 €. Qüestions que no deixaven de ser 
curioses. Per primer cop en molts anys, el romanent de tresoreria per a despeses 
generals era negatiu amb prop de 1.117.911,00 € que es traslladaven a l'exercici 
actual. 
 
A continuació, per part del grup municipal del PP, el regidor Sergio Engli, va 
exposar que no volia repetir el que havia dit feia uns mesos i només va voler deixar 
clar que el que s’estava fent era l’acte protocolari corresponent als números de 
l’ajuntament, i que el seu grup s’abstindria, tal i com ja ho van anunciar. 
 
Torna a fer ús de la paraula el sr. Victor Carnero, per indicar que en relació al 
comentari del sr. Calatayud els hi constava que havien presentat la mateixa 
pregunta per escrit per la qual cosa li donaria la resposta per escrit podent així 
ampliar les explicacions. Pel que feia a les qüestions que li provocaven algun 
dubte, va esclarir que en el balanç de situació dels actius de l’ajuntament hi 
figurava com a inversions financeres permanents les accions que l’ajuntament tenia 
de les empreses,  fonamentalment PRESEC, SA, GAVÀ TELEVISIÓ, SL i GTI, 
SA i que al llarg dels anys els actius poden patir un augment o un decrement, i que, 
el capital més les pèrdues o guanys formaven els fons propis. Fins ara, si els fons 
propis eren inferiors al capital social era necessari dotar una provisió, l’any 2010 es 
va produir un canvi de denominació, passant els fons propis a ser patrimoni net que 
obligava a un canvi de criteri, així la quantitat de 87.111,59 € que constava a GTI, 
SA, era un canvi de criteri comptable arran del canvi en la normativa de 
comptabilitat. Va convidar al sr. Calatayud a que s’adrecés a la Intervenció 
municipal de l’ajuntament per tal d’obtenir majors i més clares explicacions dels 
dubtes que pogués tenir.  

 
 

11 - INFORMACIÓ  PERIÒDICA AL PLE (Primer semestre 2012) 
 
Restar assabentat el Ple de la informació sobre l’estat d’execució dels pressupostos de despeses 
i d’ingressos, així com dels moviments i situació de la tresoreria de l’Ajuntament i dels seus 
OOAA, pel primer semestre de 2012, confeccionada per la Intervenció General Municipal, que 
consta annexa a l’expedient i que es dona per reproduïda. 
 
Aquesta informació es dona en compliment de l’article 18 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per l’exercici 2012. 

---------- 
 

Un cop realitzada una petita exposició pel regidor del PSC, sr. Víctor Carnero, va 
intervenir el regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, sr. Jordi Calatayud, qui va 
assenyalar que un cop repassat el document els hi havia cridat l’atenció que hi 
havien partides de despeses que estaven amb un grau d’autorització molt elevat 
mentre que altres quasi bé no havien tingut moviment. Va voler fer una descripció 
per matisar les desviacions d'algunes partides que considerem especialment 
sensibles, així en la despesa de publicitat i propaganda, malgrat que s’havia fet una 
ampliació de la partida, inicialment prevista en 75.000 € va passar a 111.853,40 €, 
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la despesa autoritzada a data 30 de juny era del 72%. En la corresponent a 
Despeses en atencions protocol·làries també es va augmentar la partida inicialment 
prevista i la despesa ja autoritzada a 30 de juny era del 90%. Mentre que  Partides 
com "estudis i treballs tècnics" de "gerència" i "coordinació", estaven, a meitat 
d'exercici, al 93,8% i al 253,8% d'execució, respectivament, hi havien altres 
partides en les quals no s’havia gastat res. En aquest sentit, en la Partida Estudis i 
treballs tècnics de promoció econòmica la despesa realitzada era de tant sols un 7% 
de la partida inicial. Va indicar que en les partides de Formació d'adults, en la de 
Reserva per a Programes de Garantia Social, en la del pressupost d'inversions per a 
la Casa de les Famílies, així com en la partida prevista per als "minuts menuts" no 
s'havia gastat res. Per això considerava que hi havien partides en les que es gastava 
massa i d’altres en les quals la despesa era massa minsa. En relació a l’IMPAC, el 
lloguer de maquinària de la Fira d'Espàrrecs es tenia un pressupost de  46.000 € i al 
final s’havien gastat 56.000 €, havent-hi una desviació del 122%. Pel que 
respectava a la partida d’Infografia, maquetació i fotos del Bruguers en mig any ja 
s'havia gastat el 111% de la partida inicial prevista (i això que es va ampliar amb 
4.500 €). També en la partida relativa a la Impressió del Bruguers en mig any 
s'havia gastat el 87,5% del crèdit inicial, cosa que va obligar a ampliar la partida en 
un 56% (així doncs la despesa actual aprovada era del 55% de la nova partida 
ampliada). Va voler recalcar que precisament, a l’IMPAC, els ingressos per 
publicitat al Bruguers només havien arribat al 28% de la quantitat inicialment 
pressupostada. 
 
Del anàlisis de totes les dades els hi havia donat a entendre que el pes dels ajustos 
de la despesa queien només en la disminució dels serveis i prestacions, les quals 
eren molt necessitaries, sobre les ajudes a les famílies (Programes de Garantia 
Social), en la formació d'adults i en la promoció econòmica. Mentre que per altra 
banda, s’incrementaven  les despeses en publicitat, propaganda i estudis de dubtosa 
rendibilitat per al nostre municipi, com l’estudi encarregat a l’empresa Bassat 
Ogilvy, que l’equip de govern es negava a ensenyar-lo als partits de l'oposició per 
al necessari control i seguiment del govern municipal. 
 
Seguidament, el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal de CiU, va 
expressar la gran sort que tenia l’equip de govern de la Ciutat de Gavà atès que en 
els sis primers mesos s’havia incrementat l’IBI, i alhora l’ICO havia ajudat a 
eixugar el deute a 31 de desembre de dos mil onze. A tot això, s’havia d’afegir 
l’estalvi de la paga extra de Nadal, però va recordar que aquesta sort era fictícia ja 
que el que s’havia aconseguit era el malestar dels funcionaris, un endeutament nou 
i uns ajustos que segons creia el grup municipal que representava eren 
insostenibles. 
 
Per la seva banda, el grup municipal del PP, mitjançant el regidor sr. Sergio Engli, 
va indicar que la seva formació política també estava amoïnada per la situació 
econòmica que patia l’ajuntament i malgrat que havia tingut sort, mitjançant la 
pujada de l’IBI i alguna que altre retallada, el cert era que el seu grup entenia que 
hi havien certs elements que estaven sortint de mare, que s’havien de controlar, i 
per això havia fet la petició de portar un control trimestral de l’ajuntament atès que 
en aquest moments es feia absolutament necessari. 
 
El sr. Víctor Carnero va assenyalar que una bona part dels comentaris no tenien res 
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a veure amb el punt que s’estava tractant, i en tot cas, en les decisions que feien 
referència a retallades d’altres administracions, cada qual havia d’assumir la seva 
responsabilitat. Pel que feia referència al comentaris del sr. Calatayud, va comentar 
que el pressupost no era lineal ni la vessant dels ingressos ni en la de les despeses. 
En aquest sentit, va voler recordar que respecte al padrons anuals quedaven 
pendents els ingressos que s’havien de fer al novembre, per estar en període 
voluntari, dada que confirmava la poca linealitat dels pressupostos. Per aquest 
motiu, no entenia la qüestió plantejada de que en algunes partides es gastava molt i 
en altres poc. Va  precisar que el pressupost s’executava a mesura que 
s’implementaven els programes sense cap intenció d’estalviar en cap de les 
partides que el regidor d’ERC-EV-IxG havia esmentat. 
 

 
12 - DONAR COMPTE INFORME INTERVENCIÓ EN RELACIÓ A  

L’ART. 24  DEL REGLAMENT D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀR IA.  
(RD 1463/2007, de 2 de novembre)  

 
Restar assabentat el Ple de la informació sobre el compliment de la llei d’estabilitat 
pressupostaria  de la societat municipal GTI, SA corresponen als comptes anuals de l’exercici 
2011 redactat per  la Intervenció General Municipal, que consta annex a l’expedient i que es 
dona per reproduït. 
 
Aquesta informació es dona en compliment de l’article 16 del RD 1463/2007, de 2 de 
novembre. 
 
 
13 - MODIFICACIÓ PER RAONS D’INTERÈS PÚBLIC DEL “DR ET DE SUPERFÍCIE 
SOBRE UNA PARCEL·LA DEL BARRI DE LES BÒBILES DESTIN ADA A LA 
CONSTRUCCIÓ D’UN EDIFICI AMB ELS SEGÜENTS USOS: HAB ITATGE 
DOTACIONAL PÚBLIC PER A JOVES, LLAR D’INFANTS I CEN TRE DE BARRI”  
 
PRIMER .- Modificar per raons d’interès públic el “Dret de superfície sobre una parcel·la 
del barri de Les Bòbiles destinada a la construcció d’un edifici amb els següents usos: 
habitatge dotacional públic per a joves, llar d’infants i centre de barri” atorgat a la 
FUNDACIÓ FAMILIA I BENESTAR SOCIAL per acord del Ple de l’Ajuntament de Gavà 
adoptat en sessió ordinària celebrada en data 26 de juliol de 2007, en el sentit de que:  

 
- No s’executaran les següents obres inicialment previstes: llar d’infants,  jardí exterior 
i mobiliari, la sala de barri amb els tancaments previstos en projecte ni els acabats que 
estaven pactats en la zona de porxada.  
 
- S’executaran les següents obres inicialment no previstes: els tancaments a tot el 
perímetre de la planta baixa configurant els tres espais inicials (Llar d’infants, sala de 
barri i zona de porxada) cada un amb una porta d’accés independent, el tancament es 
realitzarà amb paret de bloc armat amb un determinat especejament i deixant 
ventilacions a la part superior, quedant tota la planta baixa acabada a nivell d’estructura. 
 

Atès el diferencial econòmic existent entre el cost de les obres que no s’executen i el cost de les 
noves a realitzar  caldrà que la  FUNDACIÓ FAMILIA I BENESTAR SOCIAL a boni a 
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l’Ajuntament de Gavà la quantitat de 934.863’96 €, més IVA, en concepte d’increment del 
cànon del dret de superfície. 
 
L’esmentada quantitat s’abonarà en els següents terminis: 
 

- Quant a 467.431’98 € més IVA, corresponents al 50% de la suma contra l’abonament 
per part de l’ I.C.O.  a favor de LA FUNDACIO PRIVADA FAMÍLIA I BENESTAR 
SOCIAL de la darrera disposició del crèdit per aquest concedit per a la promoció del 
edifici d’habitatges dotacionals de que es tracta, i en qualsevol cas, com a màxim, per 
tot el dia 31 de desembre del 2012. 

 
- Quant a 467.431’98 € més IVA, corresponents  al 50% restant contra l’abonament a 
favor de LA FUNDACIO PRIVADA FAMÍLIA I BENESTAR SOCIAL per part de la 
Direcció General D’habitatge de la Generalitat de Catalunya de la subvenció a favor 
d’aquella en qualitat de promotora dels habitatges dotacionals en regim de lloguer, i en 
qualsevol cas com a màxim per tot el dia 31 de desembre de 2.013.  

 
La modificació del dret de superfície es realitza de conformitat amb la sol·licitud formulada pel 
titular del mateix i en base als informes d’oportunitat, tècnic i jurídic que consten en 
l’expedient, els quals serveixen de motivació al present acord a l’ empara d’allò establert en 
l’article 89.5 de la Ley 30/1992, de 26 de noviembre, de Régimen Jurídico de las 
Administraciones Públicas y del Procedimiento Administrativo Común i, per tant, caldrà que es 
notifiquin conjuntament amb el present acord a totes les persones i entitats interessades. 
 
SEGON.- El present acord formarà part annexa al contracte de constitució de dret de 
superfície signat entre les parts mitjançant escriptura pública de data 22 de novembre de 2007 i 
s’entendrà que modifica els termes del mateix, la resta de determinacions del contracte inicial 
que no es veuen modificades continuaran plenament vigents. En especial, continua plenament 
vigent la cessió d’us a l’Ajuntament dels espais físics que inicialment es preveia destinar a 
llar d’infants i centre de barri , els quals es podran destinar als esmentats usos o a qualssevol 
altre previst pel planejament d’aplicació. 
 
TERCER.- Pel supòsit de que fos necessari la formalització i/o l’elevació a públic i inscripció 
en el Registre de la Propietat del contingut del present acord, es faculta a l’Alcalde – President i 
a la Tinent d’Alcalde de l’Àmbit de Promoció Econòmica, Urbanisme i Planificació Estratègica, 
indistintament, per procedir a la signatura dels documents i/o escriptures públiques que puguin 
resultar necessaris, podent establir en ells els pactes, clàusules i condicions que tinguin per 
convenient per als interessos municipals així com resoldre quantes qüestions puguin suscitar-se. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), cinc (5) en 
contra (3 CiU i 2 ERC-EV-IxG) i quatre (4) abstencions (PP), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

---------- 
 

La sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde del grup municipal del PSC, va realitzar 
una explicació del punt en qüestió. A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, 
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regidor del grup municipal de C’s, va manifestar que en una situació econòmica 
normal s’oposarien i votarien en contra de l’acord, fins i tot, els seria fàcil 
desgastar al govern municipal pel fet de no realitzar una llar d’infants però,  el cert 
era que la realitat econòmica era la que es tenia i en funció del moment i de les 
possibilitats el seu grup entenia que s’havia de ser responsable, fins i tot, 
socialment, atès que l’esmentada llar d’infants en aquests moments suposaria una 
inversió, que ja estava prevista, de pràcticament un milió d’euros per a la creació 
de 82 places, per a les quals, no es disposaven d’aportacions suficients, ni per part 
de la Generalitat, que les havia disminuït en un 50%, ni per part de l’Ajuntament, el 
qual no estava en el seu millor moment econòmic. Per tant, el seu grup votaria a 
favor insistint en dues coses, per una banda, que els diners que s’havien d’haver 
destinat a les esmentades places com aportació municipal es poguessin dedicar a 
les 252 places existents actualment per tal d’esmorteir l’increment de preu que 
havien de pagar les famílies durant l’any, i per l’altre, que el prop del milió d’euros 
no es destinés a cap altre activitat, sinó més aviat es dediqués a una amortització de 
crèdit per a que, en el moment en que la situació econòmica ho permetés, i que 
l’ajuntament pugués tornar a disposar de crèdit, s’estigués en condicions perfectes i 
exactes, anàlogues a les d’avui per a la construcció de les 82 places de guarderia 
que tant es necessitaven. 
 
Seguidament, el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG,  
va expressar que s’havia portat a aquest ple el canvi de condicions del contracte 
amb la Fundació Família i Benestar per  incomplir una de les propostes que havien 
ofert a grans titulars al diari municipal de fa uns mesos, la creació de dues llars 
d'infants municipals. La corresponent al barri de les Bòbiles que es deixava en via 
morta i les inversions corresponents a l'altra ubicada a la Casa de les Famílies, que 
tampoc es feien. Mentrestant les llars d'infants públiques tenien llistes d'espera i les 
famílies havien de recórrer a l'educació privada, tot això per poder tenir uns 
ingressos extres per acabar de quadrar els comptes i deixar de prestar alguns 
serveis necessaris per a la població. Per aquests motius, va anunciar que el vot del 
seu grup seria en contra d'aquesta suposada raó d'interès públic que deixava a les 
famílies sense la possibilitat de portar els seus fills i filles a una llar d'infants 
pública. 
 
Per part del grup municipal de CiU, el regidor sr. Ramon Castellano, va dir que es 
podria adherir a la intervenció del sr. Calatayud però amb una petita diferència atès 
que el seu grup considerava que el que no es podia fer era propaganda, anunci i 
reivindicació de nous serveis i instal·lacions com podien ser centres d’atenció 
primària, llars d’infants, etc i que quan tenien la més mínima oportunitat per fer-ho, 
com quan succeïa ara, no s’exigís la construcció de la mateixa sinó que el que es 
feia era recollir els diners per tal d’anar salvant el pressupost municipal. També va 
voler recalcar que desitjava que es deixessin de veure als mitjans de comunicació 
locals les propagandes electoralistes en les quals es deien que es volien fer moltes 
coses però no es portaven a terme per culpa de la Generalitat, perquè com en el cas 
present, si realment hi hagués voluntat de fer-ho es faria. Va proposar que si no es 
podia arribar a una gestió pública total, una solució podia ser fer una gestió privada 
d’una instal·lació pública, tal i com ja ocorria en alguna a Gavà. Va afegir que el 
que no podia ser era que l’equip de govern es queixés i reivindiqués la manca de 
places de llar d’infants i quan en tenien l’oportunitat de tenir-ne no les feien a canvi 
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de diners, fent-lo pensar que potser farien el mateix amb la construcció del nou 
Centre d’Atenció Primària. 
 
Va intervenir el sr. Alcalde, per matisar que, d’una banda, no hi havia cap acord a 
l’ordre del dia del ple on es manifestés que es deixava de fer l’escola bressol, per la 
qual cosa, s’estava discutint sobre una hipòtesi que no es plantejava en aquest Ple, 
per altre banda, el coratge i la responsabilitat que al·ludia el sr. Castellano estaven 
presents en el moment en que es va pactar amb el Conseller de Sanitat fer la Llar 
d’Infants, altre qüestió era que degut a la situació econòmica institucional actual els 
terminis haguessin de ser més flexibles. Per això va voler precisar que la Llar 
d’Infants s’anava a construir, que no s’havia parlat de canviar el sistema de gestió i 
que només s’havia modificat, per raons d’interès públic, l’aportació del 
concessionari al dret de superfície, pregant que el debat es cenyís al que 
manifestava l’acord plenari. 
 
A continuació el sr. Josep Llobet, regidor portaveu del grup municipal del PP, va 
avançar que la seva formació política s’abstindria en la votació atès que només 
coneixia una part de la proposta, en la que s’arribava a un acord econòmic amb el 
concessionari per deixar de fer una sèrie d’actuacions com eren el Centre de Barri i 
la Llar d’Infants, però el que no es deia era on es pensaven destinar aquests diners 
per la qual cosa difícilment podrien donar suport a la mateixa. Coincidint amb el 
manifestat pel sr. Ibáñez, estava d’acord que a vegades governar era difícil, atès 
que alguns cops es feien promeses electorals que després no es podien complir i 
avui en dia es sabia el que costava fer una Llar d’Infants, però sobretot, el que 
costava mantenir-la i per això podia entendre els dubtes de l’equip de govern en 
aquest sentit. Atès que l’ensenyament era una competència autonòmica va dir que 
devia ser la Generalitat qui acompanyés les inversions en aquesta matèria i que 
l’ajuntament s’havia de circumscriure al seu àmbit i no fer actuacions ni inversions 
que li corresponien a altres administracions. Va demanar a l’equip de govern que 
expliqués als partits de l’oposició que pensava fer amb els ingressos obtinguts 
perquè seria bo que es pogués fer una debat sobre el destí que se li donarien als 
diners. També va apuntar, en la línia expressada pel sr. Castellano, que s’estudiés 
la possibilitat d’establir altres mecanismes com podia ser la concertació amb una 
entitat privada de la Llar d’Infants, opció que creia mereixia ser contemplada. Per 
acabar, va dir que compartia la iniciativa de l’acord encara que no podien donar-li 
suport total perquè desconeixien quina seria la destinació dels diners però atenent a 
les circumstàncies econòmiques actuals pensaven que era una bona opció la que 
havia pres l’equip de govern. 
 
Per concloure, va tornar a fer ús de la paraula la sra. Sánchez, qui va ratificar les 
paraules del sr. Alcalde en el sentit de clarificar la naturalesa de l’acord doncs no es 
negava la necessitat del servei de guarderia ni es renunciava en un futur a la seva 
construcció però les circumstàncies actuals obligaven a replantejar-se quin havia de 
ser el model de gestió, per tant, no seria adient procedir a l’execució de 
l’esmentada obra. A banda d’això, va voler aclarir que no es tractava d’un titular de 
feia un parell de mesos sinó d’un dret de superfície que va ser aprovat pel Ple de 
l’ajuntament en el mes de juliol del 2007. 
 
El sr. Alcalde va assenyalar que l’objectiu fonamental del dret de superfície s’havia 
complert amb la construcció dels habitatges per a joves i que respecte a la finalitat 
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econòmica  es discutiria al debat del pressupost. doncs era allí on s’havia 
d’efectuar. 

 
14 - MODIFICACIÓ DEL PLA ESPECIAL RAMBLA  

(Tram entre c/ Antoni Gaudí i Carretera C-245 
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER .- Aprovar provisionalment la “Modificació del Pla Especial Rambla (tram entre c/ 
d’Antoni Gaudí i Carretera C-245), promoguda per l’Ajuntament de Gavà. 
 
SEGON.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 
1 C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Per part de la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde del grup municipal del PSC, es 
va fer una breu explicació indicant que el que es volia fer era eliminar l’obligació  
existent de que la primer planta de l’aparcament de la plaça Batista i Roca es 
destinés només a rotació.   
 
Seguidament, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va 
recordar que a l’abril del 2005 l’estudi Formaplan, que era l’estudi de mobilitat 
sobre la conversió a vianants de la rambla de Gavà, contemplava la construcció de 
dit aparcament, la plaça, la viabilitat, el període d’amortització, etc. El resultat de 
dit estudi era una estimació d’uns ingressos anuals de l’aparcament de rotació de 
429.980 €, això donava un període d’amortització de 3,8 anys però la realitat front 
a dita previsió era que al 2008 es van perdre 147.000 €, al 2009 uns 157.000 €, al 
2010 prop de 142.000 € i al 2011 un total de 101.000 €. Amb aquestes xifres de 
pèrdues el seu grup es preguntava perquè es va construir l’aparcament del parc de 
la Torre Lluch que està a tocar del de la Plaça Batista i Roca. La qüestió era que si 
es llogaven o venien les places d’aparcament de l’esmentat aparcament la 
beneficiada seria l’empresa Regesa, que explotava --amb poc rendiment-- la rotació 
de l’aparcament del Parc de la Torreu Lluch. La conclusió era que en el seu dia es 
va fer un aparcament, on les previsions d’amortització no s’ajustaven en absolut a 
la realitat i la solució que es proposava era un canvi de normativa per tal de posar 
les places de rotació a la venda. Per això va preguntar que s’estava fent amb els 
diners públics, doncs quan es va pensar a construir l’aparcament del Parc de la 
Torre Lluch ja es tenien pèrdues d’entre 100.000 i 150.000 € l’any en la planta de 
rotació del de la Plaça Batista i Roca,  que només estava a 100 metres de l’altre 
aparcament, encara que, per sort, la gestió la feia una empresa externa a 
l’ajuntament. Va considerar la situació de lamentable alhora que va posar en dubte 
si les places serien venudes o no, atesa l’actual crisi, concloent que tot plegat era el 
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resultat de fer les coses massa a la lleugera, tot i això, va reconèixer que els 
problemes d’aparcament de la ciutat eren molt menors que a altres poblacions. Per 
acabar va dir que el seu grup votaria a favor en l’acord per tal que els comptes de 
l’ajuntament i de les empreses municipals poguessin tirar endavant però va fer la 
reflexió de com i a on s’havien de fer les obres. 
 
Pel grup municipal de CiU, el regidor sr. Antoni Rafanell, va expressar que la seva 
formació considerava que la venda de les places d’aparcament de la Plaça Batista i 
Roca no era l’opció més encertada ja que hipotecava el comerç i els negocis de la 
zona de la rambla i del centre, en definitiva, del poble de Gavà. El seu grup creia 
que es podien desenvolupar i reinventar les polítiques actuals de comerç del govern 
per tal de fer més atractiva la zona i una de les formes per augmentar l’afluència de 
gent es podria aconseguir donant la primera hora d’aparcament gratuïta mentre que 
la segona hora podria anar a càrrec del tiquet de compra dels comerços. També 
creia que s’havien de replantejar tots els aparcaments al aire lliure s’haurien de 
reconvertir en aparcaments de zones verdes, per tal de poder estacionar els veïns, i 
en zones blaves, per tal que els clients dels comerços poguessin aparcar amb 
facilitat i així afavorir una mobilitat que no existia actualment per tal que, a curt i 
mig termini, ajudés tant a les empreses com a les arques municipals. Per tot això, 
va anunciar que el seu grup s’abstindria en la votació. 
 
A continuació, el sr. Josep Llobet, regidor del grup municipal del PP, va avançar 
que el seu grup votaria a favor de la proposta. No va voler entrar en la 
conveniència de fer en el seu dia l’aparcament o no, recordant que la seva formació 
va demanar la construcció del de la Torre Lluch enlloc del de la plaça Batista i 
Roca. La realitat era que la empresa pública Regesa s’ho hauria d’haver mirat en el 
seu dia a l’hora d’invertir i ara hauria de baixar preus si volia sortir-se’n. El PP va 
votar a favor del conveni signat en el seu dia perquè va pensar que era una bona 
gestió atès que es va remodelar la plaça del parc i alhora es va lliurar una planta 
d’aparcament sencera. Va considerar que hi havien dos aparcaments dels quals no 
se’ls estava traient l’aprofitament i malgrat les iniciatives municipals en el sentit 
que apuntava el sr. Rafanell l’experiència havia demostrat que no funcionaven, per 
la qual cosa creia que amb les places de rotació de l’aparcament de la Torre Lluch 
n’hi havia prou, i per tant, podria ser bona la venda de la planta del pàrking de la 
plaça Batista i Roca però va pregar que es posessin preus de venda raonables, 
socials, per tal que la gent hi pogués accedir.  
 
La sra. Sánchez va voler aclarir que no s’estava parlant d’eliminar les places de 
rotació de la primera planta de l’aparcament de la plaça Bautista i Roca sinó que el 
que s’estava fent era la modificació del Pla per eliminar la prohibició de destinar la 
planta únicament a rotació, i només pel cas que hi hagués una demanda, procedir a 
realitzar la venda o el lloguer de les mateixes. En relació a l’estudi que citava el sr. 
Ibáñez del 2005, va dir que les coses d’ençà a aquella data fins al dia d’avui havien 
variat una mica. El que quedava clar era que no havia una ocupació de la rotació de 
la planta i, per tant, es mirava d’augmentar les possibilitats de rendibilitzar-la.  
 
Per finalitzar el debat d’aquest punt el sr. Alcalde va voler remarcar una qüestió i 
era el fet que la construcció dels dos aparcaments, a banda de complir velles 
reivindicacions d’algun partit de l’oposició, no havien suposat cap cost per l’erari 
públic perquè el cost de la plaça Batista i Roca es va sufragar amb la venda de les 
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places de les plantes segona i tercera, mentre que en l’aparcament del Parc de la 
Torre Lluch es va aprofitar el finançament per dur a terme la remodelació de la 
plaça. Va afegir que s’havia de tenir també en compte una qüestió fonamental com 
era el fet que la ciutat havia d’invertir cap al futur i que no es podien fer inversions 
només en la conjuntura actual, per això considerava que les inversions s’havien de 
fer amb una visió de desenvolupament econòmic, i en aquest sentit, creia que la 
inversió realitzada en els dos aparcaments soterrats seria un focus important per 
quan es reactivés la situació econòmica a la ciutat. 

 
 

15 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PER GRUP MUNICIPAL d’ERC-
EV-IxG RELATIVA L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ A  

L’ASSOCIACIÓ  DE MUNICIPIS PER A LA INDEPENDÈNCIA  
 
PRIMER .- Adherir-se a l’Associació de Municipis per la Independència constituïda a Vic en 
data 14 de desembre de 2011. 
 
SEGON.- Facultar el Sr. Alcalde per signar els documents necessaris per a l’efectivitat de 
l’acord precedent. 
 
TERCER.- Delegar en l’Alcalde per representar aquest Ajuntament davant l’Associació amb 
totes les facultats previstes en els Estatuts. 
 
QUART .- Remetre certificat de l’acord a la presidència de l’Associació de Municipis per la 
Independència domiciliada al C. Ciutat, 1, 08500 Vic i també a la Direcció General 
d’Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya. 
 
CINQUÈ .- Sotmetre l’acord anterior, a informació pública i audiència dels interessats, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de 
la Generalitat, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d’anuncis de la 
Corporació, a l’objecte que puguin formular-hi les reclamacions, al·legacions i suggeriments 
que creguin oportuns, pel termini de trenta dies hàbils, comptats a partir del següent a la data en 
què es verifiqui la darrera publicació en els dos Butlletins Oficials previstos. 
 
SISÈ.- En cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten, se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
L’acord no va ser aprovat atès que el resultat de la votació va ser de (5) vots a favor (3 CiU i 2 
ERC), tretze (13) en contra (8 PSC, 4 PP i 1 C’s) i dues (2) abstencions (ICV-EUiA), no donant-
se per tant el vot favorable de majoria absoluta (11) del nombre legal de membres de la 
Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 47.3, lletra o) de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Règim Local, en relació amb el 57 del Text 
refós de la  Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va 
recordar que presentaven la proposta a instàncies de l’Assemblea Nacional 
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Catalana i literalment va dir: “No és casual que avui estiguem discutim al Ple la 
incorporació de l’Ajuntament a L'AMI. Aquesta entitat té com a finalitat que els 
ajuntaments instin al nostre govern a la convocatòria d’un referèndum per a que el 
poble català pugui decidir el seu futur. En cap cas diu el que ha de fer cadascú 
arribat el dia assenyalat. És la suma de tots els demòcrates  que farem possible 
aquesta realitat.  És per això que hem ser capaços, entre tots,  de donar la veu al 
poble.  Facin el pas aquí, avui, ara. La història posarà a cadascú al seu lloc, i avui 
podem fer història. No fa gaires dies, per la Diada, una massiva manifestació, 
pacifica va  recórrer la capital del país amb un lema molt clar  “Catalunya, nou 
estat d’Europa” i un crit molt potent: independència. Per molt que algunes persones 
es vulguin tapar les orelles i aclucar els ulls, el debat el tenim aquí i estar per 
quedar-se. Som  una majoria pacífica, que abasta tots els estaments de la societat, 
transversal i considerem que ara és el moment històric d’avançar. És el moment de 
parlar sobre la democràcia que volem i de la seva qualitat. És sobre sí la ciutadania 
té dret a decidir el seu futur, és sobre la participació en les coses importants que ens 
afecten. Aquí hem vingut ha parlar de democràcia. Per alguns la democràcia és 
només que la gent vagi a votar cada quatre anys i que els electes ja decidiran per 
ell. Això és cert, però no del tot. Altres creiem que hi ha debats massa importants i 
que s’han de traslladar a la ciutadania. Ens hem d’acostumar a cedir la paraula a 
qui té la sobirania, que és el poble. No ens podem omplir la boca de participació i 
després negar-la. De la realitat s’ha de fer legalitat. Tot és qüestió de voluntat 
democràtica. Ens queixem de l’allunyament de la gent de la política i quan la gent 
fa exigències polítiques els hi neguen. Vostès, els que dubten, de donar la paraula 
al poble avui tenen una gran ocasió i és el  de fer una pas endavant. Siguin 
conseqüents, siguin valents. Quan es plantegi el referèndum vostès ja votaran 
d’acord al seu ideal, ara bé no vulguin negar el dret a opinar en llibertat. La 
democràcia no ens pot fer por, només els no demòcrates inspiren por amb les seves 
amenaces i insults. La manifestació de la passada Diada no és de ningú i és de 
tothom. És tots els demòcrates que estimem la llibertat. És del  poble català que ja 
s’ha manifestat i milers de gavanencs, també. Avui encetem un nou període històric 
i la ciutadania ens demana que estiguem a l’alçada, no són temps d’ambigüitats, 
hem de caminar plegats cap a la llibertat. El poble català està preparat per 
governar-se, estem  preparats per enfilar-nos cap Europa amb la resta de nacions. 
Perquè uns sí podem formar part del club dels estats i altres no. Això qui ho 
determina. Que nosaltres no tenim dret?.  El dret l’adquirirem amb una majoria 
amplia i de manera democràtica. Avui nosaltres podem començar a fer-ho des de 
Gavà, des d’aquest Ple. Per això animo a tots els presents a ser partícips, i  a fer 
aquest pas. Nosaltres, evidentment,  no obviem la demanda reclamada. És més, i no 
és cap novetat, optem per la independència. Vostès defensin la seva opció, ja ens 
veurem a les urnes. Però no posin traves a la lliure participació. Nosaltres ja fa 
temps que anem de cara. Les nostres sigles ja diuen el que volem  i molt clarament. 
La República Catalana Lliure al servei de les persones. No és tant complicat 
d’entendre. No som federalistes (perquè això sí que és una quimera), no som 
autonomistes (perquè no volem ser súbdits de ningú). No volem ser simples 
pagadors de la festa desenfrenada d’AVEs sense passatgers, d’aeroports sense 
avions, d’autovies sense cotxes, de la caiguda del banc del règim BANKIA. 
Aquests que ens neguen la llibertat encara volen donar-nos lliçons de bona gestió. 
Nosaltres tenim un projecte, tenim un futur per endavant, volem construir i dirigir 
la nostra nació amb il·lusió i esperança. Volem fer una societat forta i cohesionada 
a partir de les ganes de treballar pèl nostre benestar col·lectiu. Amb Espanya volem 
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i desitgem mantenir unes relacions cordials i de bons veïns. No ens entenem, no 
passa res, i no cal que ens aguantem per la força. És més sóc de l’opinió que amb la 
separació el respecte serà mutu i que ens trobarem als foros internacionals i tan 
amics. A vegades les separacions milloren les relacions. Aquest procés ho farem de 
la mà de tota la bona gent d’aquest país. I en aquest camí volem ser el màxim 
possible de persones. Per això convidem a tota la gent amb tradició catalanista i 
progressista que ens acompanyi. No es desenganxin del curs de la història, no es 
deixin arrossegar per la decadència unitarista. No són temps d’ambigüitats. El 
28d’agost de 1963 es va produir la Marxa a Washington pèl Treball i la Llibertat. 
Milers de persones (negres, blancs, i altres minories) es van manifestar en defensa 
d’uns drets, avui, molt elementals (dret a vot i drets civils). Martin Luter King va 
tenir un somni que al poc temps es va fer realitat. El Congrés dels EUA, al  cap 
d’uns mesos va fer la Llei dels Drets Civils i la llei del dret al vot. A una demanda 
justa es va aplicar la democràcia directa. Actualment la constitució espanyola és 
com un corsé per las pobles, limita la democràcia i  limita la participació. Els 
recordo que a fora de la constitució, també hi ha vida. La nació catalana és anterior 
a la seva constitució, al 1359 els catalans ja teníem institucions i govern propi. 
Nosaltres volem ser lliures, com qualsevol nació del món. Volem construir la 
república catalana lliure al servei de les persones. Vostès poden optar per continuar 
en un estat decadent, arcaic i opressor. O bé sumar-se al projecte de la creacíó 
d’una nació vella amb esperit jove i amb anhels de llibertat. Algun dia els seus fills 
els preguntaran que van fer durant el procés per la llibertat: uns diran que s’ho van 
mirar des de la barrera, d’altres posant pals a les rodes i altres, orgullosos, podrem 
dir que hi vam participar activament. Donem la paraula al poble ... i avui podem 
fer-ho possible”. 
 
 
Va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui 
textualment va manifestar: “El objeto y finalidad principal de la asociación, como 
su propio nombre “Municipis per la Independència” indica, es tal y como se 
establece en el articulo 6-a conseguir la independencia de Cataluña, lo cual se 
reconoce también explícitamente en el llamado “Informe de Gestión” elevado por 
su Presidente D. Josep Mª Vila d’Abadal, alcalde de Vic, en fecha 7 de julio de 
2012, publicado en formato PDF en la misma web. La Constitución española 
ampara y protege el derecho de asociación, por lo que el hecho de que el fin 
principal de esta asociación y toda su actividad pública se dedique a conseguir la 
independencia de Cataluña sería una cuestión carente de relevancia jurídica si lo 
que se solicitase fuese la adhesión de personas físicas, y tampoco sería 
necesariamente ilegal en nuestro ordenamiento jurídico la pertenencia de un 
municipio a una asociación cuya finalidad principal sea la independencia de 
Cataluña. Sin embargo, estimamos que en el presente caso no es posible acomodar 
a la legalidad la pertenencia de nuestro municipio a la asociación “Municipis per la 
independencia”, por los siguientes motivos: En el art. 8.a) leemos que los Estatutos 
de la Asociación contienen preceptos que suponen la vulneración de la autonomía 
municipal y vamos a explicarlo. EN los Estatutos, en artículo 8 se dice como 
obligaciones que los ayuntamientos, los socios, en este caso el Ayuntamiento de 
Gavà deberá acatar els principis bàsics de l’associació,. complir els acords adoptats 
pels òrgans de l’associació …/... i actuar de manera que no contradigui les finalitats 
de l’associació. Estos tres apartados del artículo 8 suponen que si hoy se decide la 
adhesión de nuestro municipio a dicha asociación, nos convertiremos, por el hecho 
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de pertenecer a ella, en meros instrumentos de un presunto “órgano 
supramunicipal”, la asociación,  suplantando la voluntad popular expresada por los 
ciudadanos en las elecciones y subordinando las decisiones soberanas de nuestro 
municipio a las directrices emanadas de esta asociación, siempre que afecten a los 
fines de ésta. Con las previsiones contenidas en dichos puntos, la asociación 
“Municipis per la Independència” se constituiría en un verdadero ente de control 
supramunicipal para nuestro ayuntamiento, que debería “acatar” y “cumplir” y no 
contradecir todo aquello que nos venga dado por dicha asociación la asociación. 
Por otro lado, la independencia de Cataluña es una finalidad ajena a las 
competencias de los municipios. Puede tratarse de una finalidad política lícita en el 
ideario de partidos políticos y asociaciones, pero desde luego no puede condicionar 
las actuaciones de nuestro gobierno municipal, y mucho menos bajo las directrices 
de una asociación que no pertenece a los órganos democráticamente elegidos por el 
pueblo, careciendo de la legitimidad de las urnas que sí tienen los municipios. 
Votar a favor de la pertenencia a dicha asociación, es someter la actividad 
municipal al acatamiento de los principios básicos de la asociación y al 
cumplimiento de los acuerdos que pueda tomar, lo cual supone un fraude a la 
ciudadanía y un funcionamiento antidemocrático del municipio, que soslayaría la 
voluntad popular emanada de las urnas para subordinarla a los fines y actuaciones 
que decidan los cargos políticos –en este caso alcaldes- que forman parte de la 
asociación “Municipis per la Independència”. Los Estatutos de la asociación 
“Municipis per la Independència” establecen unas obligaciones económicas a cargo 
de los municipios que son absolutamente ilegales por destinar recursos de todos los 
ciudadanos a cumplir los fines de una asociación que están fuera de las 
competencias municipales y, además, son evidentemente contrarios al 
ordenamiento jurídico vigente. Conforme al citado artículo 8.c, es un “deber” de 
los municipios asociados “contribuir al sosteniment econòmic de l’associació 
satisfent, almenys, la quota establerta”. El artículo 30 que se refiere al régimen 
económico, establece en su apartado 2 que: 2. Les quotes ordinàries tindran 
caràcter anual. El Consell Directiu proposarà les quotes tenint en compte la 
població de cada entitat associada. Les aprovarà l’Assemblea General. Es decir que 
“Municipis per la Independència” exige a los municipios miembros que 
contribuyan al sostenimiento económico de la asociación en la cuantía que 
disponga dicha Asamblea a propuesta de su Consejo Directivo. Decíamos antes que 
la pertenencia de nuestro ayuntamiento a una asociación que tenga la finalidad de 
obtener la independencia de Cataluña no es necesariamente ilegal. Pero aquí se 
trata de la pertenencia del ayuntamiento a una asociación que tiene una finalidad 
estrictamente ajena a las competencias municipales, destinando el dinero público 
que determina la asociación a una finalidad flagrantemente fuera de las 
competencias municipales y en perjuicio de necesidades sociales mucho más 
acuciantes, y si en este caso de competencia municipal. Todo ello supone, a nuestro 
criterio, una verdadera desviación de poder y muy probablemente, incluso, un 
delito de malversación de caudales públicos que evidentemente no vamos a apoyar. 
Ni en el articulo 25 de la Ley de Bases de Régimen Local, que establece las 
competencias municipales,  ni tampoco en la Llei catalana 8/1987, en sus arts. 63 al 
68, prevén entre las competencias municipales, obviamente, la de promover la 
independencia de Cataluña ni en ninguna otra norma vigente. En conclusión decir 
que: Los miembros de esta corporación local pueden tener personalmente como 
objetivo la independencia de Cataluña y pueden dar su propio dinero, si lo desean, 
a cualquier asociación que coincida con sus fines, como lo puede dar a título 
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personal todo aquél gavanencse que lo desee, pero lo que no podemos ni debemos 
hacer de ninguna manera es autorizar el destinar directamente  recursos públicos a 
usos absolutamente ajenos a las competencias municipales y hasta francamente 
contrarios a la legalidad vigente, como se está proponiendo  en este caso, puesto 
que podría constituir un delito de malversación de caudales públicos previsto y 
penado en el artículo 433 del Código Penal. Por todo ello, consideramos, que 
debemos votar en contra de esta propuesta en base a toda la argumentación jurídica 
pero además hay también una argumentación política que evidentemente podría 
llevar mucho más tiempo pero cada partido tiene sus posicionamientos, echando en 
falta, al haberse nombrado a Luther  King y echado en falta a Gandhi, todo el 
mundo busca los ejemplos, las grandes figuras para atraerlas hacia si y mostrarse 
como lo más puro, lo más impoluto y los más santo”. Per finalitzar va dir que 
votaria en contra en base a l’argumentació jurídica i també a la social atès que si no 
es podia fer una Llar d’Infants menys encara destinar una part dels diners dels 
ciutadans a una associació com la que secunda la proposta. 
 
 
Per part del grup municipal d’ICV-EUiA, la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde, 
va expressar que la seva formació compartia els objectius que es plantejaven en 
certa manera en la Proposta de Resolució presentada, doncs el seu grup havia 
defensat i defendrien sempre el dret a l’autodeterminació i el dret de decidir dels 
pobles, però pensava que en una proposta de futur com la que s’estava debatent el 
que calia era plantejar totes les opcions i cercar una majoria àmplia que impedís 
que el país es partís en dos. No entenia com es podia defensar una construcció 
nacional si no hi havia també una cohesió social, no entenent que els drets 
nacionals quan anaven deslligats dels socials. Compartien objectius de la proposta 
però no conceptes i certes afirmacions recollides en els Estatuts de l’Associació. 
Així, semblava que el que s’estava plantejant era una possible votació sobre si 
s’estava d’acord en fer un referèndum o quin era el model d’Estat que tenien 
cadascun dels presents en el Ple però el que en realitat es portava a votació era si 
l’ajuntament de Gavà s’havia d’afegir o no amb una associació on es feien certes 
afirmacions que no compartien. No creia que la llibertat es construís des de la 
confrontació dels territoris sinó des dels valors i el convenciment. Tampoc no 
compartia o entenia el perquè de criminalitzar tots els problemes de la societat 
catalana en un enemic comú que era Madrid i pensava que s’havia de ser rigorós 
perquè també el govern de la Generalitat estava duent a terme retallades que 
posaven a la majoria de la població en situacions límits i afavoria les grans 
fortunes. Va afegir que en el document hi havien certes afirmacions històriques que 
no eren reals, i que no s’havia de reinventar la historia per tal que ens donessin la 
raó ja que hi havien raons suficients per cercar el futur que es volia com a poble. 
Va dir que el posicionament del seu grup estava d’acord amb els objectius però no 
amb la forma i els continguts per la qual cosa va anunciar que la seva formació 
s’abstindria. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el regidor i portaveu sr. Ramon Castellano, 
va agrair a l’Assemblea Nacional Catalana el fet de que sol·licités a aquest Ple 
l’adhesió de l’ajuntament de Gavà. Des del seu grup en tot moment s’havia recolzat 
la iniciativa atès que aquesta respectava la llibertat i la voluntat del poble de poder 
escollir lliurement el seu futur. Respecte a les intervencions realitzades va voler dir, 
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amb tots el respectes, que el sr. Ibáñez era espanyol i se sentia espanyol, i per tant, 
no ho podia entendre, però alhora ho respectava. En relació a la sra. Blanco, la qual 
havia fet referència a la manifestació de la Diada en la que segons deia la gent 
reivindicava moltes coses va puntualitzar que la voluntat majoritària era la de tenir 
a Catalunya com a un nou Estat d’Europa, i malgrat a ella li agradava treure la 
tisora per tot arreu, aquell dia tocava llibertat. Pel que feia referència al sí de la 
Proposta va voler expressar el reconeixement i felicitació per l'enorme èxit 
aconseguit a la massiva manifestació del passat 11 de setembre pels carrers de 
Barcelona que demostra que ningú pot tancar els ulls davant una mobilització 
d’aquest tipus malgrat que alguns pretenguin fer-ho. Va constatar que al llarg 
d'aquests darrers trenta anys, una part molt important del catalanisme s'havia 
compromès a fons amb la transformació l'Estat espanyol per poder-hi encaixar 
sense haver de renunciar a les nostres legítimes aspiracions nacionals, a la nostra 
voluntat d'autogovern, ni a la nostra continuïtat com a nació. Creia que s’havia 
d’expressar la necessitat que tenia Catalunya i, en aquest sentit, la gent que s’havia 
manifestat i el sentiment majoritari de la ciutadania de Catalunya expressava la 
necessitat de que Catalunya fes el seu propi camí, amb tota llibertat, sense anar en 
contra de ningú, constatant la necessitat que el poble català pugui decidir lliure i 
democràticament el seu futur col·lectiu, com a única via per tal de garantir el 
progrés social, el desenvolupament econòmic, l'enfortiment democràtic i el foment 
de la cultura i la llengua pròpies com el català o el aranès. S’havia d’impulsar el 
màxim consens possible però estava clar que tots no hi estarien mai d’acord. 
S’havia de portar a terme aquest procés democràtic, i el seu full de ruta consegüent, 
amb diàleg amb la comunitat internacional, la Unió Europea i el govern espanyol, 
per tal que la ciutadania de Catalunya pogués determinar el futur que volia en un 
marc de plena llibertat, respecte al pluralisme, foment del debat i la convivència 
democràtica i sense de coaccions de cap tipus. El seu grup constatava  la necessitat 
que el poble de Catalunya pogués determinar lliure i democràticament el seu futur 
col·lectiu i instaven al govern a fer una consulta prioritàriament dins la propera 
legislatura. S’havien viscuts moments determinants i per això va voler fer 
referència al que havia aconseguit el President de Catalunya, amb un discurs 
històric que havia marcat el punt de partida pel començament d’una nova etapa i 
creia que ara era el moment de que aquesta voluntat de majoria dels ciutadans es 
traslladés a les urnes, defensant una radicalitat democràtica actual i donant-li la 
paraula al poble de Catalunya. Per acabar, va demanar que s’analitzés on estava el 
poble de Gavà dins el mapa polític i social del país i de l’Estat, doncs semblava ser 
que ja no pintava el mateix color que la majoria de municipis de Catalunya, que els 
organismes supramunicpals, Àrea Metropolitana, Diputació de Barcelona, Govern 
de la Generalitat i fins i tot Estat, va apuntar que no ens havíem de quedar al marge 
en tot, ja que la majoria dels municipis de Catalunya s’havien adherit a 
l’Associació de Municipis per la Independència per reclamar i defensar el dret que 
tenia la ciutadania a expressar la seva voluntat. Finalment, creia que la ciutat de 
Gavà, i fins i tot  el seu Alcalde, haurien de posar-se al servei del país per encarar 
el procés de transició nacional amb naturalitat, sense radicalismes i per millorar el 
benestar de la gent.  Va anunciar que el seu grup votaria a favor i va demanar tenir 
seny i respecte a la voluntat dels pobles. 
 
 
El sr. Josep Llobet, en nom del grup municipal del PP, va indicar que prenia nota 
de l’exposició del sr. Lorite envers els futurs referèndums que s’haguessin de fer a 
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Catalunya a l’igual del que havien dit la resta d’intervinents. Va voler remarcar que 
el que es tractava era de recolzar o no l’adhesió a l’Associació de Municipis per a 
la Independència i el seu posicionament era ben clar, doncs el seu grup no podia 
estar d’acord en formar part de dita associació perquè com molt bé havia explicat el 
sr. Ibáñez no compartien els seus fins.  
 
 
La portaveu i tinenta d’alcalde del grup municipal del PSC, sra. Raquel Sánchez, 
va avançar que el seu grup votaria en contra de la Proposta atès que la tasca que es 
proposava l’havia de fer el Parlament català que era on estaven representades les 
forces polítiques triades pels ciutadans. Va assenyalar que l’ajuntament no es podia 
ficar en tasques que no li corresponien perquè els ciutadans no els havien triat per 
adherir-se a aquesta associació, amb la qual cosa, el seu grup no volia abonar un 
comportament que trenqués la unitat civil a la societat. Estava clar que els catalans 
havien de decidir lliure i democràticament quin model d’Estat volien escollir però 
s’havien de respectar les regles i que hi hagués una majoria parlamentària que així 
ho reclamés. En relació al sr. Castellano i al color del municipi de Gavà, que 
considerava diferent de la majoria, va dir-li que era el color que va triar la 
ciutadania de Gavà i que, per tant, se l’havia de respectar. També va preguntar-li 
quin era el color de la Diputació de Barcelona doncs allí governava CiU amb el 
suport del PP, fet que generava confusió. 
 
 
Per finalitzar, el sr. Pérez  d’ERC-EV-IxG, va agrair el vot del grup de CiU, 
donant-li la benvinguda a la onada independentista que el país endegava. Respecte 
a la intervenció del sr. Ibáñez va contestar-li que, efectivament, no havia mencionat 
Gandhi, qui amb a seva desobediència civil va aconseguir independitzar la Índia 
del govern colonial anglès i si convenia actuarien també de la mateixa manera. En 
relació al manifestat per la sra. Blanco va dir que sempre defensava el dret a 
l’autodeterminació dels pobles com era el cas de Palestina, al Sàhara Occidental, 
allà on fos, menys a casa seva, mentre que ell defensava el dret d’autodeterminació 
a tot arreu. Pel que fa al que havia dit la sra. Sánchez va recordar que ja eren prop 
de sis-cents els municipis els que s’havien adherit a la Proposta, remarcant que si 
feia falta es saltarien la llei, la constitució, i el que calgués per tal d’assolir la 
independència. Considerava que els ajuntaments sí s’havien de ficar en aquests 
assumptes, perquè s’havien de posar tant en política com en el país i no pensava 
pas que en un cas d’independència es produiria un trencament civil de la societat, 
doncs a dia d’avui els independents no el trencaven pas ni tampoc creia que si 
s’aconseguís la independència els no independents la volguessin fracturar.   

 
  

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes es va procedir directament a donar compte i contestar els precs o 
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preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien 
estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el 
contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer grup municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
En efecte, la regidora d'aquest grup, sr. Mónica Parés --va dir-- ja han estat diverses les ocasions 
en els que aquest Grup Municipal ha portat el trasllat del Mercat Setmanal dels dimarts a la 
Rambla de Gavà. En els mesos de funcionament hem pogut observar la gran acceptació que la 
nova ubicació ha tingut entre paradistes i visitants malgrat que seguim reclamant que es millora 
la seva distribució per la zona. Degut a les Festes de Sant Pere i la presència de la Fira a la zona 
habilitada normalment pel Mercat Setmanal, el Govern Municipal va acordar amb els paradistes 
celebrar el mercat un diumenge del mes de juliol que va tenir una gran afluència de públic. Amb 
motiu de la Diada de Catalunya, el Mercat Setmanal va tornar a coincidir en un dia festiu sent 
reconegut un nou èxit del mateix. Aquest fets han fet arribar al Grup Municipal Popular la 
demanda d’ampliar el nombre de dies festius amb Mercat Setmanal a Gavà recollint una 
iniciativa que ja es du a terme a altres municipis de l’entorn. Va formular un prec en el sentit de 
que l’equip de govern acordi, amb els paradistes del Mercat Setmanal de Gavà, ampliar el seu 
horari a algun diumenge al mes de desembre per aprofitar la campanya de nadal així com a un 
diumenge de la campanya d’estiu i que aquesta decisió pugui ser executable durant el desembre 
del 2012. 
 

Com ja hem assenyalat amb diverses ocasions --va respondre el tinent d’alcalde, sr. José Obipo-
-, tot el referent al mercat setmanal es consensuat, amb els representants dels paradistas i ja 
estava contemplat. Prova d’això, com vostè mateixa exposa en la seu prec, ja teníem pactat 
celebrar el mercadillo el diumenge 22 de juliol, però contràriament al que vostè exposa, segons 
ens van traslladar el representants del paradistes, no va ser un èxit, ja que moltes parades vam 
quedar buides perquè la majoria tenen mercat fix en altres indrets. Per al proper mes de 
desembre, s’està treballant amb els representants dels paradistes amb una proposta. 
 
 
En un nou prec, el regidor sr. Sergio Engli, va exposar que durant aquest estiu ha estat del 
domini públic el problema que ha patit especialment el barri del Centre de la ciutat, per causa 
d’una invasió de paneroles. Dita invasió ha estat atacada pels serveis adients d’aquest 
Ajuntament amb la fumigació per dues vegades de la plaga assenyalada, però el problema, 
encara que ha disminuït, persisteix segons ens comenten els veïns i negocis de la Rambla i 
zones adjacents. Per acabar, va fer el prec de que el govern municipal faci una nova actuació de 
fumigació abans no arribi amb claretat la tardor, quan aquests animalots desapareixen, i s’actuï 
preventivament durant l’hivern per a que no ens trobem amb un problema agreujat en quan 
arribi la propera primavera. 
 
La sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, va dir-li que és cert que aquest estiu han hagut més 
queixes per paneroles, però d’això a una invasió hi ha una petita diferència, pensi que la calor, la 
manca de plagues, la humitat ambiental i altres factors han estat determinants en aquesta major 
presència en els nostres carrers i per això des de l’Ajuntament s’ha incrementat molt, tot el que ha 
estat possible, els tractaments contra aquests insectes. També ha de saber que les paneroles no 
només proliferen en les clavegueres sinó que els habitatges i els locals comercials dins de les 
escletxes, els falsos sostres, els conductes d’aire condicionat, etc. són també, hàbitats idonis 
d’aquests coleòpters, i per això  s’han fet requeriments als  propietaris de diferents locals i 
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habitatges tancats de la zona centre per a què procedeixin al tractament dins de les seves finques. 
Tot això, ha contribuït a reduir la quantitat de paneroles als nostres carrers i places i no dubti que 
continuarem fent tot el que calgui, tal i com hem fet fins ara, per tal d’eradicar, dins del possible, 
aquests molestos insectes.  
 
 
En un tercer prec, a càrrec també del sr. Engli, atès –digué– que la informació econòmica que 
reben els partits de la oposició és la indicada a l’article 18 de les bases d’Execució del 
Pressupost general d el’Ajuntament de Gavà, en compliment de l’article 207 del TRLRHL o de 
les Regles 105 i 106 de l’Ordre EHA/4041/2004 per la que s’aprova la instrucció del Model 
Normal de Compatibilitat Local: és a dir, informació al setembre (abans dels pressupostos) de la 
situació comptable del primer semestre, i tancament de l’any als vols del mes de maig. Això 
venia produït per la dificultat que tenien els ens locals de portar detalladament una comptabilitat 
d’una manera sistemàtica i organitzada, però els temps han canviat i avui en dia el nostre 
Ajuntament té un sistema perfectament organitzat i acurat que permet tenir la informació quasi 
al dia de la seva situació econòmico-financera. A més, la darrera reorganització de l’Ajuntament 
amb amb la desaparició dels organismes autònoms i d’algunes empreses, facilita amb la 
centralització el capteniment de la comptabilitat de tot el Grup. És per tot l’exposat, que va 
realitzar el següent Prec: Que el Govern Municipal faciliti a partir de l’any que ve informació 
trimestral de l’execució, dels pressupostos i del moviment i situació de la tresoreria, tant de 
l’Ajuntament com de les empreses i/o entitats que es mantinguin, per afavorir la informació, 
millorar l’acció política i facilitar la reconducció de possibles diferents situacions que es puguin 
produir. 
 
El sr. Víctor Carnero va respondre-li que estudiarien el seu prec i ho tindrem en consideració. 
 
 
En una nova intervenció el sr. José-Antonio Sáez va exposar que algunos vecinos cercanos a la 
Travessia de Sant Nicasi, ante la imposibilidad de poder estacionar sus coches en dicho lugar,  
se han dirigido a nosotros para primero,  interesarse por los motivos que les impiden poder 
acceder a dicho  espacio y segundo, respecto a la señalización existente de prohibición y de 
"solo vecinos". Per acabar preguntant: ¿Qué motivos existen para considerar esta travessia, de 
uso exclusivo de los vecinos que tienen allí sus viviendas? ¿Es pública o privada esta travessia? 
De ser privada, ¿por qué se realiza mantenimiento de limpieza en esta travessia por los servicios 
municipales? De ser privados, ¿ Qué tipo  de impuestos  pagan? y ¿y quienes los pagan? 
 
La resposta la va donar el Sr. Obispo, tinenta d’alcalde, qui va assenyalar que s’havia considerat  
la circulació “exclusiu per  a veïns” per l’escàs trànsit, l’ús del carrer  i per raons de seguretat 
viària  associades, bàsicament, als propis veïns del passatge. Es tractava d´un vial públic a tots 
els efectes. 
 
 
El portaveu del grup municipal del PP, sr. Josep Llobet,  va indicar que el proppassat mes de 
juliol va entrar en funcionament una benzinera a l’Avinguda Beltran i Güell, 17-19 de la nostra 
ciutat. Aquest establiment atorga uns preus competitius en el mercat de la benzina i el gasoil el 
que ha fet que la seva demanda atregui cada dia a molts clients de Gavà i de l’entorn. La gran 
afluència de vehicles supera la capacitat del diàmetre de la benzinera el que fa que l’Avinguda 
Beltran i Güell pateixi cada dia llargues cues de cotxes que esperen poder accedir. En aquests 
mesos de funcionament hem pogut observar que a la saturació a la zona tots els dies de la 
setmana cal afegir infraccions de molts dels vehicles que no respecten les senyals de trànsit com 



28 de  46 

les línies contínues que prohibeixen girar o les zones grogues que impedeixen parar. Finalment, 
també s’han produït actes puntuals d’incivisme entre alguns clients i alguna col·lisió entre 
vehicles amb el perill que això suposa donat que estem parlant d’un local amb productes 
inflamatoris. Preguntant quin era el capteniment del Govern Municipal sobre els problemes de 
mobilitat que es creaven diàriament a l’accés de la Benzinera situada a l’Avinguda Beltran i 
Güell, 17-19 del municipi; així com les mesures que havia previst per evitar les aglomeracions i 
les seves conseqüències tant pel que feia al trànsit com a la seguretat atenent que la prevenció 
havia de ser una de les prioritats en l’acció política? 
 
La contesta també va anar a càrrec del sr. Obispo qui va informar que l’equip de govern era 
plenament coneixedor de la problemàtica que comentava i que, segons els seus responsables 
havia desbordat les seves expectatives més optimistes. Des de feia setmanes estaven en contacte 
amb ells amb diferents reunions i ja s’havien elaborat algunes propostes per resoldre aquests 
inconvenients. Concretament el proper dilluns hi havia prevista una reunió on, segurament, 
s´adoptaria la solució definitiva que tractarem d’implantar el més aviat possible. 
 
 
Un cop finalitzat el torn corresponent al grup municipal del PP es va iniciar la formació política 
de CiU on els seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o 
preguntes formulats prèviament per escrit. 
  
En un primer prec el regidor de CiU, sr. Ramon Castellano,  va dir que és una evidència que 
davant la davallada en els pressupostos municipals per la caiguda de les aportacions i de la 
recaptació, aquest govern municipal no s’ha vist més que obligat a aplicar retallades en la 
despesa ordinària, retallades en els serveis als ciutadans i retallades en la plantilla de personal 
laboral, malgrat ho neguen reiteradament i segueixen en l’avorrit, infantil i atemorit discurs que 
els únics que retallen són les altres administracions, que la seva no ho fa i que a ulls d’aquest 
grup municipal de Convergència i Unió, d’haver-ho fet de forma diferent a la que s’ha decidit, 
es podria haver respectat molt més els drets i els interessos dels gavanencs i dels treballadors 
municipals. Aquesta ha estat una decisió, legítima però unilateral entre els grups socialista i 
comunista que formen el nostre govern municipal. Alhora hem anat veient com amb els decrets 
i actuacions que des del govern espanyol es van imposant en els darrers anys (i que 
paradoxalment Vostès critiquen una i altra vegada) al nostre ajuntament aconsegueixen, malgrat 
pels pèls, anar traient endavant els seus pressupostos municipals. Aquest mateixa setmana i en 
reunió de comissió informativa, els grups de la oposició escoltàvem les argumentacions de la 
decisió per part del govern local de la modificació del dret de superfície sobre una parcel.la del 
barri de les Bòbiles. Sorprenentment i per moltes explicacions que Vostès ens donin, des de CiU 
veiem ombres i sospites interessades. Per aquesta modificació, Vostès accepten i per tant 
prefereixen la suspensió de la construcció d’una nova llar pública d’infants a la ciutat a canvi de 
la recaptació de 934.863,96€ d’una promotora d’obra pels acords inicialment establerts. És una 
paradoxa quan porten força temps reclamant la necessitat de més llars d’infants a Gavà i 
llençant tot tipus de crítica i publicitat negativa contra el govern de la Generalitat per no 
invertir-hi en aquest àmbit. Per tant i en resum, per molt que tot seguit en la seva propera 
intervenció per donar resposta a la meva, capgirin del tot la realitat i carreguin contra la meva 
persona, el meu grup polític i contra el govern de la Generalitat de Catalunya davant no tenir 
arguments i posar’ls-hi els colors vermells per la seva demagògia política i aprofitant-se que no 
tinc dret a rèplica, vostès han preferit recollir aquests nou-cents mil euros a canvi de no 
construir una nova llar d’infants. Va pregar: Que al proper Periòdic Municipal El Bruguers 
informin a la ciutadania d’aquesta gestió de que l’Ajuntament ha decidit cobrar de l’empresa 
promotora nou-cents mil euros a canvi de no construir una nova llar d’infants com constava en 
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l’acord de construcció;  Que no es quedin aquests nou-cents mil euros per a gastar-los en 
despeses innecessàries i que siguin invertits de forma imminent en la posada en funcionament 
d’una  també urgent i imprescindible infraestructura pendent històrica a la nostra ciutat com és 
una nova comissaria per a la Policia Municipal de Gavà que garanteixi les condicions laborals, 
dignifiqui la feina dels agents, els doti dels elements bàsics, necessaris i actuals per 
desenvolupar la seva feina i millori el servei que prestem als ciutadans en aquesta matèria de 
seguretat ciutadana. 
 
La sra. Sánchez va recordar al sr. Castellano que s’acabava d’aprovar un punt relatiu a aquesta 
qüestió a l’ordre del dia del Ple com també a la Comissió Informativa, per això no sabia com ho 
havia d’explicar perquè ho entengués. Fora bo que, ja que estava parlant de responsabilitats, que 
sabés que els partits polítics que governaven, atesa la conjuntura actual, havien de reconèixer la 
seva responsabilitat en la mateixa. Va insistir que l’equip de govern no renunciava en cap cas a 
la construcció de la Llar d’Infants però va deixar palès que els governs havien de prendre 
mesures front a la crisi actual i, en aquest sentit, va recordar que la formació política que 
representava el sr. Castellano havia reduït les aportacions que feia a les Llars d’Infants en un 
50%, i a més, va recordar que la competència de la Llar d’Infants era autonòmica i no 
municipal. Respecte a la necessitat d’aquesta inversió o d’altres va contestar que l’equip de 
govern continuava considerant prioritària la inversió de la nova caserna de la Policia Municipal 
i per això continuava cercant els recursos. 
 
 
Va intervenir el sr. Rafanell per dir que la mobilitat del trànsit de vehicles a Gavà ha estat 
reiteradament assumpte de treball per part del grup de Convergència i Unió donat que en una 
ciutat com la nostra propera als cinquanta mil habitants corre el perill constant de saturació en el 
trànsit rodat. En aquest sentit cal tenir en compte un punt localitzat en la intersecció de la 
rambla amb l’estació de ferrocarril. L’accés a aquesta estació amb vehicle és força estret i per a 
encotxar i desencotxar acompanyants, un fet tant simple i ràpid es complica doncs per a realitzar 
el que seria un senzill canvi de sentit del vehicle, aquest s’ha d’endinsar a l’aparcament de 
l’estació, recorre’l sencer fins poder girar i tornar a circular pel mateix a la tornada que per on 
s’ha fet a l’anada incrementant la saturació de vehicles, contaminació i molèstia tant als vianants 
com els taxistes que disposen de la seva base en aquell indret. És per aquests motius que va fer 
un prec en el sentit de que s’estudiï la possibilitat i necessitat de poder crear una petita rotonda a 
la intersecció entre la rambla, l’accés a l’aparcament, l’accés a l’estació i el carrer de Salamanca 
per facilitar les senzilles operacions de trànsit que es realitzen en aquest indret. 
 
El sr. Obispo li va indicar quan es va redactar el Projecte de remodel.lació de la Rambla ja es va 
estudiar aquesta i d´altres possibilitats però, es varen descartar per motius d’espai i seguretat 
viària; val a dir que la maniobra que vostè diu es fa amb vehicle a motor amb  un recorregut molt 
petit que no arriba als 500 metres. 
 
 
Novament, va fer ús de la paraula el sr. Rafanell per formular, aquest cop, una pregunta posant 
com a antecedents que en els darrers anys, per empenta de la societat civil i amb el fonamental 
suport de l’Administració local, a la nostra ciutat hem pogut anar mantenint i recuperant algunes 
de les tradicions culturals que ens són pròpies i que malauradament corrien perill de perdre’s o 
de fet ja s’havien deixat de celebrar. Convergència i Unió ha mostrat reiteradament la seva 
preocupació per aquests fets i en concret hem traslladat a aquest govern municipal, el 
convenciment de la necessitat de donar suport a la celebració de l’Aplec de Bruguers. El darrer 
any, l’Ajuntament de Gavà va excusar per diferents motius la seva implicació en aquesta 
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celebració i alhora va manifestar en paraules de la Tinent d’Alcalde de l’àmbit i públicament el 
seu compromís ferm que per aquest 2012 es garantiria el suport per part de l’ajuntament per 
garantir aquest esdeveniment. Va acabar preguntant: mantenen vostès aquest compromís 
expressat públicament ara fa un any i col·laboraran amb les entitats impulsores per a garantir lo 
no pèrdua de nou d’aquesta tradició gavanenca recuperada? 
 
L’ajuntament --va contestar la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera-- no ha excusat la seva 
implicació ni en aquest ni en cap projecte de les entitats de la nostra ciutat ara bé tal i com ja li 
vaig comentar en la sessió plenària d’abril d’enguany els hi mantenim el nostre compromís de 
donar suport i treballar plegats amb les entitats impulsores d’aquesta i d’altres iniciatives perquè 
el que volem es que totes les entitats de la nostra ciutat desenvolupin la seva activitat i posin en 
marxa els seus projectes. I en aquest tema en concret, el govern municipal està amb la societat 
civil, amb les tradicions i amb la recuperació d’un acte singular, com és l’aplec de Bruguers. 
 
 
Em una nova pregunta el sr. Rafanell atès --va dir-- que en les darreres setmanes s’han fet 
públiques per part del govern municipal les ajudes tributàries a les empreses i comerços de nova 
incorporació al teixit, tant empresarial com comercial, a Gavà. Va formular la següent pregunta: 
Quines reduccions pensa també impulsar aquest equip de govern de la ciutat per ajudar a les 
empreses ja instal·lades, comerços ja existents i treballadors autònoms que viuen, treballen i 
paguen els seus impostos actualment a Gavà i que en alguns casos lluiten meritòriament per 
salvar els seus negocis abans de no haver-los de tancar? 
 
Va contestar la pregunta la sra. Sánchez qui va assenyalar Les mesures anaven adreçades als 
propietaris i arrendataris de locals comercials i naus industrials, sol·licitants d’activitats o 
persones que emprenen una activitat que estiguin ubicats al municipi o als polígons industrials, 
amb a finalitat de fomentar la implantació de noves activitats o la contractació de treballadors 
del municipi. Tot i així, en les Bases reguladores també es contemplen determinades 
subvencions per les activitats, empreses o comerços que ja estan instal·lats on es regulaven 
diferents supòsits com podien ser l’adequació i millora dels locals o naus industrials, el trasllat 
d’activitats, expropiacions, enderroc o sinistres d’edificis.  Aquestes mesura que havia endegat 
l’ajuntament no seria l’única atès que l’equip de govern continuava apostant pel teixit econòmic 
i productiu de la ciutat per tal que les persones que estaven aturades poguessin ser contractades 
mitjançant les mesures de foment de noves activitats com les de consolidació i ampliació de les 
existents. 
 
 
Per concloure el torn de CiU, va intervenir el sr. Gabriel Marorell, qui va exposar que segons la 
presentació que el govern municipal ha fet del producte “workmeter”, aquest és un producte 
“espia” que es fixa a cada instant en què és el que fa el treballador d’un terminal electrònic o en 
què s’està treballant sobre l’ordinador. Segons el seu funcionament, aquest només compta el 
temps que un treballador utilitza certa aplicació realitzant gràfics de productivitat. Aquest fet no 
garanteix cap millora en el nivell de treball doncs el que pot provocar és que enlloc de fer, per 
exemple, un redactat en una hora quan aquest marge de temps ho permet, ho facis en tres per 
por a l’anàlisi del temps que en faci el programa informàtic.  Per tant, queda demostrat que per 
al programa, és més eficient un treballador que fa una feina en tres hores quan tant sols amb una 
n’hi hauria prou. No deixem de costat, la pressió i el malestar que l’aplicació d’aquest programa 
i per tant, la decisió d’aquest govern municipal té sobre els nostres treballadors públics que ja 
viuen uns temps prou complicats a nivell laboral. És per aquests motius que es formula les 
següents preguntes: Als temps en els que ens trobem, amb els empleats ja prou descontents per 
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les dures retallades, creuen que ara convé “controlar-los” d’aquesta manera creant encara més 
malestar? Aquest “control” sobre la seva productivitat, amaga alguna intenció del govern 
municial? Quina finalitat se li pretén donar a les dades extretes de cada treballador? No 
correspon més aviat als caps de departament analitzar la tasca i efectivitat dels seus treballadors 
de forma més personal, humana i directa? És que potser aquest equip de govern no se’n refia 
dels seus propis funcionaris públics i treballadors municipals? 
 
 
En relación a su pregunta --va informar-li el sr. Víctor Carnero-- Workmeter es un aplicativo 
métrico de naturaleza muy similar al gestor de colas que se está utilizando ya desde hace un 
tiempo  en la OAC y que mide la actividad del servicio. La finalidad es que los directores de 
servicio y jefes de departamento obtengan información objetiva para mejorar los servicios, la 
asignación de cargas de trabajo, y racionalizar los gastos en material informático, tanto en 
licencias como en ordenadores. Workmeter introduce objetividad a algunas percepciones y 
reduce el coste de tomar decisiones improvisadas o basadas en opiniones, complementando la 
valoración cualitativa del trabajo hecho por los trabajadores y trabajadoras. Mire Sr. Martorell, 
para este equipo de gobierno sus empleados son el activo más importante de nuestra 
organización. Este equipo de gobierno confia y mucho en sus trabajadores y trabajadoras, pero 
estamos convencidos que es imposible tomar decisiones objetivas sin información y es por ello, 
le reitero, que entendemos Workmeter es un instrumento de mejora al servicio de la 
organización. 
 
 
Un cop acabat el torn del grup municipal CiU, va començar el corresponent al grup d’ERC-EV-
IxG. 
 
En aquest sentit, va encetar el torn de l’esmentat grup el sr. Jordi Calatayud dient que el passat 
18 de juny, mitjançant escrit amb R. E. número 8372, vam demanar còpia de «l’informe, treball 
o dossier lliurat a l’Ajuntament amb el Pla Estratègic de Comunicació» elaborat per l’empresa 
Bassat, Ogilvy and Mather Barcelona SA, amb un cost, segons la factura 2012000630-
305403213, de 29.972 €. Així mateix, el 18 de juliol, mitjançant escrit amb R. E. número 9651, 
vam demanar còpia del dossier amb el resultat del “treball de camp” realitzat durant tres mesos 
en relació amb la campanya “Vingavà”, segons van recollir els mitjans de comunicació 
municipals. D’acord amb el previst als articles 164.2.c, 164.3 i 164.5 del Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya aprovat pel decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
aquestes còpies havien de ser-nos lliurades en el termini d’un mes, termini sobradament 
exhaurit sense que s’hagin rebut. Per aquest motiu, va presentar el següent Prec: Instem el 
govern municipal a complir la llei i lliurar còpia de la documentació demanada de forma 
reglamentària. 
 
El sr. Victor Carnero va informar-li que en los propers dies seria tramesa la documentació 
sol·licitada.                                                     
 
 
En un nou prec, aquest cop formulat pel sr. Andreu Pérez, va exposar com a antecedents que 
segons han comunicat els treballadors de l’empresa Gavanenca d’Obres SL, se’ls ha anunciat 
l’acomiadament i el tancament de l’empresa, malgrat que inicialment se’ls havia ofert romandre 
a la plantilla municipal dins d’alguna altra empresa o organisme municipal. Trobem molt 
irregular que una decisió com la de liquidar una empresa municipal s’hagi decidit unilateralment 
per part del govern municipal, sense ni tan sols reunir el consell d’administració de l’empresa, o 
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una junta de portaveus específica, explicant i justificant les raons d’aquest tancament. Per 
acabar fent el següent Prec: Instem el govern municipal adoptar per la via del consens amb la 
resta de grups les decisions relatives a la reestructuració orgànica (empreses i organismes 
autònoms) de l’Ajuntament de Gavà. 
 
L’Ajuntament de Gavà --va respondre el sr. Obispo-- ha procedit a l’extinció del contracte de 
treball del personal de Gavanenca d’Obres S.L. com a conseqüència de la greu situació que ja fa 
força temps pateix l’activitat constructiva i que comporta que des de finals de 2011 no sigui 
possible realitzar ni preveure nous encàrrecs a Gavanenca d’Obres S.L. D’altra banda, la 
dissolució dels organismes autònoms consisteix en l’absorció per part de l’Ajuntament de la 
totalitat dels serveis que aquests organismes han vingut prestant fins el moment així com de 
totes les persones que els porten a terme. Aquesta reestructuració de l’organització municipal, ja 
va ser anunciada a l’inici del present mandat, ha estat tractada en nombroses ocasions amb tots 
els grups municipals, com per exemple en el marc del pla de millora i modernització Gavà 21 o, 
més recentment, en la darrera comissió informativa de Governació, Mobilitat i Manteniment de 
la Ciutat del proppassat 24 de setembre. 
 
Va intervenir el sr. Alcalde per indicar que no s’havia pres cap acord de liquidació de la societat 
Gavanenca d’Obres, S.L., que s’havia de deixar constància malgrat que tant el sr. Lorite com el 
sr. Ibáñez així hi havien dit. 
 
 
El sr. Calatayud, atès --va dir--  que al desembre del 2010, una empresa contractada per l’Àrea 
Metropolitana va arrasar la llera del torrent del Fangar, destruint la font de l’Avellanosa que el 
grup ecologista Quercus havia restaurat feia pocs anys. Les tasques fetes per l’empresa d’acord 
amb l’àrea metropolitana havien estat autoritzades per l’àrea de via pública, però no tenien el 
vist-i-plau ni la supervisió de l’àrea de medi ambient. Aquella acció va obligar el govern 
municipal a destinar recursos econòmics municipals per paliar el dany fet per l’empresa, 
restaurar la font i intentar restituir el paisatge al seu estat original amb vegetació adient. Tot i 
això, el govern local sembla no haver-ne après, i a finals del mes d’agost del 2012, de nou, una 
empresa, aquest cop contractada per la companyia elèctrica propietat de la línia de mitjana 
tensió que passa pel fons del Fangar, va tornar a malmetre i destruir la font de l’Avellanosa. 
Segons ha denunciat el Grup ecologista Les Agulles en un comunicat no desmentit, l’àrea de 
medi ambient de l’Ajuntament no havia autoritzat ni havia estat informada de l’operació, mentre 
que sí que s’havia informat a Via Pública. L’empresa responsable de la destrossa, a més, estava 
contractada per netejar la vegetació de sota la línia elèctrica, però no ha realitzat cap operació de 
neteja ni desbrossat, sinó que ha talat arbres aptes per a l’aprofitament comercial de la fusta 
situats bastant lluny de l’estesa de la línia elèctrica. El resultat és que la descoordinació 
municipal i la mala actuació de la companyia ha tornat a destruir una font restaurada per un grup 
de gavanencs i gavanenques voluntaris. A banda de les possibles sancions derivades dels 
expedients que han obert tant el Departament de Medi Ambient com el SEPRONA. Va formular 
un prec en el sentit de que l’equip de govern restaurés, amb mitjans municipals (forestals i 
treballadors de PRESEC) la font de l’Avellanosa, que havia quedat colgada a causa de la 
negligència municipal. 
 
El sr. Obispo va manifestar que ni l’Ajuntament de Gavà, ni via pública ni cap altre departament 
municipal, no havia donat cap autorització de treballs forestals a la zona esmentada. 
L’Ajuntament no tenia constància oficial que ni el Departament de Medi Ambient ni el 
SEPRONA hagués endegat cap expedient al respecte. Per contra, l´ADF de Gavà si que ho va 
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detectar i en aquests moments s’estaven realitzant els treballs i informes previstos  per obrir un 
expedient de restauració i sanció a qui correspongués 
 
 
La darrera pregunta de CiU va ser realitzada novament pel sr. Pérez, qui digué que l’empresa 
Aigües de Barcelona (AGBAR) té atorgada la concessió pública, per part de l’Ajuntament de 
Gavà, del subministrament d’aigua potable a la ciutadania. Aquest és un servei de titularitat 
pública prestat per una empresa privada. L’empresa AGBAR és una de les concessionàries que 
compra part del cabal d’aigua subministrat a la ciutadania gavanenca a l’empresa pública 
Aigües Ter Llobregat. Aquesta empresa pública, Aigües Ter-Llobregat, va aprovar, a principis 
d’agost, un augment del 70% a les seves tarifes, increment que repercuteix sobre el consumidor 
final depenent de la proporció de cabal d’aigua subministrada per aquesta empresa, i que està 
previst que entri en vigor l’1 de novembre. Atès que Aigües Ter Llobregat és una empresa 
pública, l’aprovació de les noves tarifes va haver de seguir el procediment administratiu, i en el 
seu moment va passar el tràmit d’audiència, avisant tots i cadascun dels ajuntaments que 
consumeixen ‘aigua que serveix. Ens consta que diversos Ajuntaments del Baix Llobregat van 
presentar al·legacions i recursos oposant-se a aquest augment de preus durant el mes d’agost. Al 
grup que represento ens interessa saber la resposta a la següent. Pregunta: Va presentar al 
govern local de Gavà alguna al·legació, protesta o recurs en el tràmit administratiu d’augment 
de tarifes de l’aigua realitzat per l’empresa Aigües Ter Llobregat? 
 
El sr. Obispo va assenyalar que l’Ajuntament de Gavà havia estat informat en tot moment de les 
al·legacions que ha fet l’Àrea Metropolitana de Barcelona a les que s’ha adherit plenament. Per 
cert, aquestes al·legacions han estat rebutjades totalment. 
 
 
Finalitzada la intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va iniciar-se la corresponent al 
grup de C’s, essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a 
formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-
quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
  
En un primer, el regidor de C’s, formulava a l’equip de govern el prec de que: “dado que tanto 
las calles como otras vías y los espacios públicos urbanos tienen la consideración de bienes de 
dominio publico municipal, es responsabilidad municipal su mantenimiento, conservación y 
limpieza, y así se establece en la legislación determinando que es competencia propia de los 
ayuntamientos, entre otras, la pavimentación y el  mantenimiento de las vías publicas. (Art. 25 y 
26 de la LRBRL y 66 del TRLMRLC, así como el art. 84.2.2 de la EAC 2006). Dado que en 
algunas de la protuberancias existentes en algunas calles de diferentes barrios de nuestra ciudad 
ya pueden verse las marcas dejadas por los bajos de los vehículos al rozar con el asfalto, y que 
en previsión de males mayores, ya sean accidentes o denuncias por dejación de funciones. Por 
ello y aún siendo conscientes de la situación económica por la que atraviesan las finanzas 
municipales de Gavà formulamos el presente ruego: Que se realicen los trabajos necesarios 
para, por lo menos, eliminar  las situaciones de riesgo existentes en aquellas calles en que llegan 
a tener una altura superior a la de las aceras y/o se ven las marcas de los roces como en la 
fotografía que se adjunta”.  
 
El sr. Obispo va dir que l'equip de govern era perfectament coneixedor d'aquesta problemàtica i 
ha actuat, actua i actuarà segons les seves possibilitats i dintre de les programacions previstes. 
De fet fa poques setmanes va acabar una campanya de reparació de sots i baldons i es 
programarà altra per al pròxim exercici.  
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Seguidament, sl sr. Ibáñez va exposar que según nos han comunicado varios ciudadanos, las 
maderas de los bancos de la Pza. De la Constitución se han sustituido debido a su mal estado y 
dada la reciente remodelación de dicha plaza se han intereado por saber quien ha pagado estos 
gastos. Va acabar preguntant:  Si dicha sustitución / reparación se ha realizado por parte y a 
cargo de la empresa que realizó la remodelación de dicha plaza o si se ha realizado por parte de 
servicios municipales y con cargo al erario o empresas publicas y en este segundo caso cuales 
son las razones por las que no ha sido posible que se hiciese cargo la empresa que instaló dicho 
mobiliario urbano. 
 
Novament va fer ús de la paraula el sr. Obispo per informar que la remodelació de la Plaça de la 
Constitució va finalitzar fa uns 24 mesos, amb la qual cosa no era recent. La 
substitució/reparació havia estat totalment a càrrec de l'empresa fabricadora. 
 
 
En una nova pregunta, el sr. Ibáñez digué que  en relación a la continuación de las obras en la 
zona de la estación de RENFE c/ Salamanca, Rambla  Lluch  y dado que los vecinos que ya han 
sufrido los inconvenientes de su paralización durante un año, ven ahora con preocupación el 
ritmo actual de las mismas. Va preguntar: ¿Cual es la fecha prevista de finalización de dichas 
obras?. 
 
Les obres que vostè cita –respongué el sr. Obispo-- conclouran, llevat dels repassos finals, el 
proper dilluns dia 1 d'octubre. 
 
 
En la darrera pregunta del grup de C’s el sr. Ibáñez va posar com a antecedents que en relación a 
la campaña de promoción turística “VinGavà” y dado que hemos podido observar como en el 
mismo cruce se anima a venir a Gavà “Per a un picnic en familia” y a la vez se indica “Prohibit 
pic-nic, Ban d'alcaldía juny 2011”, contradicciones que dieron lugar a que los servicios 
municipales tuvieran que poner cinta para evitar que se hiciese Pic-nic junto a ese mismo cruce 
y dado que el hecho de que se produzcan situaciones tan contradictorias como la descrita 
repercuten en un desprestigio para la imagen de nuestra ciudad. Va formular la següent 
pregunta: Si a la empresa adjudicataria del estudio de dicha campaña se le facilitaron las 
normativas municipales de Gavà, o si ya era conocedora de las mismas. Si la empresa que colgó 
los carteles recibió alguna indicación de donde colocarlos en función de los diferentes mensajes 
a emitir y del publico que lo recibiría. 
 
El sr. Víctor Carnero va expressar que la campaña de promoción económica que tiene por lema 
Vingavà! pretende destacar algunos de los activos de la ciudad y los atributos que la hacen 
atractiva desde muchos puntos de vista. Es por eso que se incluyen numerosas frases de 
reclamo, entre ellas una referida al Pícnic. Al Pícnic en general, porque en Gavà se puede 
practicar en diferents espacios siempre que se haga en condiciones.  
En la zona señalizada en el barrio de Gavà Mar se estaban produciendo pequeñas "acampadas" 
que no respetaban el entorno y provocaban molestias, y por ello se prohibió su práctica en ese 
punto concreto. Es esa prohibición concreta la que recoge el Bando del Alcalde a que usted hace 
referencia. 
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit el sr. Alcalde va cedir el 
tons novament al grup municipal d’ERC-EV-IxG per tal que fes una pregunta oral atès que no 
havia esgotat la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar. Així, el sr. Andreu Pérez, va 
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exposar que a la passada Junta de Govern del 12 de setembre es van aprovar unes factures 
ordinàries amb núm. 20120013737 per valor de 3.500 €, el cas es que dita factura corresponia al 
lloguer del terreny on estava instal·lada l’antena de Gavà Televisió, S.L. Va preguntar que si 
Gavà Televisió, S.L. ja no emetia per via ordinària perquè s’estava pagant un lloguer d’antena?  
 
El president de la sessió, sr. Joaquim Balsera, va respondre-li que seria contestada al proper Ple, 
però que li semblava que compartien instal·lacions amb d’altres antenes del municipi, en tot cas 
n’obtindria la resposta en el següent Ple.  
 
Al mateix temps, el sr. Alcalde va informar al representant del grup de C’s, sr. Ibáñez, que la 
pregunta que va formular oralment en el Ple passat li havia estat tramesa per escrit. Com el sr. 
Ibáñez va dir que no l’havia rebut el tinent d’alcalde, sr. José Obispo, va procedir a la seva 
lectura de la mateixa: “Como es de su conocimiento, la crisis que venimos padeciendo está 
teniendo amplia repercusión en el sector de la construcción y, desgraciadamente, Gavanenca 
d’Obres S.L. no ha podido mantenerse al margen de ella. Esta grave situación, que Gavanenca 
d’Obres viene sufriendo desde finales del año 2011 y que con toda probabilidad se prolongará 
durante los próximos años, se traduce en la práctica inexistencia de encargos y nuevos proyectos 
que permitan mantener la actividad de la empresa y, por tanto, impide prever un nivel de 
ingresos suficiente como para mantener su viabilidad.  Por estos motivos, el Ayuntamiento de 
Gavà ha procedido a la extinción del contrato de trabajo por causas económicas y productivas 
del personal de Gavanenca d’Obres S.L. Por otra parte, los cambios aplicados en GavàTV así 
como los previstos para los Institutos y Patronatos responden fundamentalmente a un cambio 
organizacional. Es decir, a una modificación de la estructura municipal que consiste en la 
absorción por parte del Ayuntamiento de todos los servicios que dichos organismos autónomos 
realizan así como de todas las personas que los llevan a cabo. Esta medida, que permitirá 
obtener importantes sinergias, facilitará la optimización de los recursos disponibles y la 
implantación de criterios de máxima eficacia y eficiencia en todos los procesos de decisión y 
gestión de los servicios que el Ayuntamiento presta a la ciudadanía de Gavà.”   
 

---------- 
El Sr. JAVIER GARCÍA GALCERÁN va abandonar la sessió. 

---------- 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE CiU 

RELATIVA AL SUPORT AL PACTE FISCAL.  
 
La proposta de Declaració Política presentada pel Grup Municipal de CiU, relativa al suport 
al pacte fiscal, no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir cinc (5) vots a favor 
(3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), cinc (5) en contra (4 PP i 1 C’s) i nou (9) abstencions (7 PSC i 2 ICV-
EUiA), atès l’empat es va haver de repetir la votació, tal i com disposa l’art. 71.4 del Reglament 
Orgànic Municipal, obtenint-se el mateix resultat en la nova votació, sense aconseguir, per 
tant, el vot favorable de la de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 
 
El sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, va defendre la Declaració Política 
presentada per la seva formació política, qui va començar dient que havien tingut dues esmenes, 
una del grup d’ERC-EV-IxG la qual havia estat acceptada i una altra del grup del PSC, que va 
ser rebutjada. A continuació va donar lectura a la Declaració Política que literalment deia: 
 

“Atès que després de 32 anys es constata que els successius models de finançament 
han aportat a Catalunya uns recursos clarament insuficients per a les necessitats 
de despesa i sobretot clarament inferiors a la capacitat fiscal de Catalunya. Una 
Insuficiència de recursos agreujada ara per la profunda crisi econòmica i 
financera per la qual estem passant. 
  
Atesa la situació d’emergència de molts ajuntaments, originada pel sistema de 
finançament local, que com és sabut és totalment insuficient per fer front a les 
competències assignades, i agreujada per l’actual situació econòmica.  
  
Atesa la manca de lleialtat institucional de l’Estat espanyol amb Catalunya i la 
situació, excepcional a Europa, de dèficit fiscal continuat (diferència entre els 
diners que Catalunya paga a l’Administració estatal i els serveis i inversions que 
rebem a canvi) que pateix Catalunya, el qual es xifra en 16.500 Milions d’€ a l’any 
(45M € al dia), equivalent a 2.250 € per persona i any, és a dir, 6€ per persona i 
dia.  
  
Atès que dels impostos que paguem a l’Estat espanyol, un 43% no torna ni en 
forma de serveis ni d’inversions. Amb tan sols l’import que Catalunya deixa de 
percebre en un dia, 45 milions d’euros, podríem construir 1 hospital o 11 escoles. 
  
Atesos tots aquests perjudicis que venim arrossegant i que van dinamitant les 
nostres oportunitats i el nostre potencial com a país, es fa necessari trobar una 
solució definitiva. 
  
En aquest sentit, cal obtenir un model de finançament propi i singular per a 
Catalunya com és el Pacte Fiscal, eina clau per la reactivació econòmica, per 
obtenir els recursos adequats per finançar la despesa orientada a enfortir la 
competitivitat i la cohesió social del país, així com també per proporcionar més 
recursos als ens locals, amb l’objectiu de garantir la suficiència financera dels 
ajuntaments.  
 
Els elements centrals del Pacte fiscal són els següents: 
 
  
- Model bilateral, el qual implica la sortida de Catalunya del règim comú 
contingut en la LOFCA  
- Gestió tributària, és a dir, la clau de la caixa: capacitat normativa, gestió, 
recaptació, liquidació i inspecció de tots els impostos tributats a Catalunya 
- Quota de retorn: formada, per una banda, per la quota d’aportació pels serveis 
que encara pugui continuar prestant l’Estat a Catalunya (i que realment li 
corresponguin), i per una altra, per la quota de solidaritat 
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Atès  que el Pacte Fiscal no és una reivindicació recent sinó que, en els 300 anys 
d’ocupació, ja es va reclamar en les Bases de Manresa l’any 1892, en l’Estatut de 
Núria de 1932 o a través dels excel·lents treballs de Ramon Trias Fargas als anys 
60.  
  
Atès l’ampli consens social que recull la reivindicació del Pacte Fiscal basat en el 
concert econòmic i que permeti a Catalunya recaptar tots els impostos (76,5% dels 
ciutadans a favor segons el darrer Baròmetre del CEO). 
  
Atès que l’Informe sobre el nou model de finançament basat en el concert 
econòmic” realitzat per l’Institut d’Estudis Autonòmics conclou que aquest nou 
model de finançament proposat s’ajusta completament a la Constitució Espanyola, 
a l’Estatut d’Autonomia i al Dret Europeu, així com compatible amb el principi de 
solidaritat definit en els articles 138.1 i 156.1 de la Constitució Espanyola. Aquest 
mateix informe destaca que el fet que Catalunya tingui un nou model basat en el  
concert econòmic és només una qüestió de voluntat política. En cap cas hi ha un 
impediment des del punt de vista jurídic, ja que la Constitució Espanyola - que ja 
permet a través de la LOFCA un règim de finançament específic per a Navarra, 
País Basc i Illes Canàries - no determina cap model de finançament per a les 
comunitats autònomes ni estableix que totes hagin de seguir cap model únic. 
  
Per tot això, el Grup Municipal de Convergència i Unió proposa al Ple de la 
corporació l’adopció dels següents acords: 
  
Primer.- Manifestar que Catalunya té dret a decidir sobre els seus recursos i el seu 
futur de manera lliure i democràtica. 
  
Segon.- Reconèixer la necessitat d’un model de finançament propi per a Catalunya 
que, compatible amb el criteri de solidaritat expressat als art. 138.1 i 156.1 de la 
Constitució Espanyola, posi punt i final al dèficit fiscal que pateix i que obliga a 
les Administracions Públiques, inclosos als ajuntaments, a executar importants 
ajustos pressupostaris derivats de la crisi econòmica actual. 
  
Tercer.- Manifestem que davant la negativa de tota la negociació sobre la 
proposta de Pacte Fiscal aprovada amb un ampli consens del Parlament de 
Catalunya, el passat 25 de juliol, cal comprometre’ns a treballar conjuntament 
amb la ciutadania i les entitats del nostre municipi per fer cada vegada més àmplia 
la majoria social i econòmica necessària per esdevenir un Estat propi de la Unió 
Europea i demanem al Parlament de Catalunya que estudiï totes les mesures que 
s’hauran d’emprendre, si així ho decideix el poble català, per la seva consecució. 
 
Quart.- Assabentar d’aquesta declaració política a la Mesa del Parlament de 
Catalunya, els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a l’Associació 
Catalana de Municipis, el Congrés dels Diputats i Govern Espanyol”. 

 
Posteriorment, el grup municipal de C’s, mitjançant el seu regidor sr. Ibáñez, va exposar que des 
de C’s s’havia de millorar substancialment el finançament de la comunitat autònoma però 
entenia que això s’havia de fer dins de la LOFCA i quan toqués, que era al 2013 atès que es va 
firmar un acord que està vigent i el que s’havia de fer era buscar els mecanismes i les formes per 
tal que al 2013 es pugués tenir un finançament realment progressista, solidari i ajustat a la 
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realitat. Això era una cosa, i el pacte fiscal n’era un altre ben diferent. El que volia el grup de 
CiU era el concert econòmic i la Hisenda pròpia i va quedar prou demostrat que no van anar a 
Madrid a buscar un acord ni un pacte fiscal sinó van anar a buscar un “no” per tal de poder 
continuar fent el màrtir, continuant aixecant un enemic comú que distragués l’atenció sobre la 
gestió que havien tingut des del el govern de Catalunya, tant des dels 30.000 milions d’euros 
que ens va deixar en herència el tripartit, com els 14.000 milions d’euros que porta la coalició 
CiU. Respecte a la clau de la caixa, va dir que hi havia molta gent que es preguntava qui la 
tindria, a qui se li donaria, als dels cas Palau o als del 3%? 
 
 
El sr. Pérez Lorite, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va avançar que la seva formació 
donaria suport a la Declaració Política malgrat considerar que el pacte fiscal havia saltat pels 
aires atès que Espanya ens havia tancat la porta i el que calia era obrir-ne una de nova. Va afegir 
que tenia la percepció de que amb Espanya no es podia anar enlloc, i una de les raons era pel 
tema d’inversions, qüestió que s’havia pogut comprovar aquest dies donat que, per una banda, el 
govern espanyol no havia realitzat la inversió prevista en el desdoblament de la N-II en el seu 
pas per Girona, i per altre, malgrat que s’havia inaugurat l’ampliació del Port de Barcelona, 
mitjançant una inversió privada de 500 milions d’euros amb la instal·lació d’unes grues de grans 
dimensions, el govern no havia complert la promesa de fer l’ampliació de la via fèrria per tal de 
poder transportar els contenidors. Per això, tenia la percepció que al govern espanyol, fos del 
partit que fos, sempre era el mateix, mínima inversió i màxim xuclament. En el tema de gestió 
en el Consell de Ministres es va aprovar una partida de 1.200 milions d’euros en defensa militar 
i el govern espanyol tenia aprovada en el pressupost anual una partida de 4.600 milions d’euros 
destinats a ampliació de l’AVE amb destí a Galícia i Extremadura, inversió que --va dir en to 
irònic-- era una gran inversió, de grans necessitats i gran productivitat. Per això, va reiterar que 
la seva percepció era mínima inversió i màxim xuclament, i va demanar marxar el més aviat 
possible. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ICV-EUiA, va ser la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, qui 
va exposar que la seva formació compartia la necessitat d’un nou model de financiació més just 
però aquesta calia fer-se juntament amb una redistribució i reorientació de les polítiques donat 
que sinó no servia de res i no seria cap sortida de la crisis. El seu grup pensava que no es podien 
mutilar una sèrie de necessitats que tenia Catalunya i  per tant, no es podia parlar de pacte fiscal 
sense parlar de pacte social i el que no anaven a fer era que el candidat a la presidència 
autonòmica del grup que havia presentat la Declaració tingués les mans lliures i seguís atacant 
els drets socials dels catalans i catalanes que podien ser plurals i pensar com volem ser catalans i 
catalanes de manera diferent i no solament com ell creia. 
 
 
Va fer ús de la paraula el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, qui va expressar 
de forma literal: “Estem davant d’una Declaració Política que ha quedat desfasada per la 
situació actual però que, en qualsevol cas, utilitza arguments que són un bat-i-barrull de tot el 
que els ha semblat interessant per seguir plantejant la seva posició, con per exemple introduint 
als ajuntaments pel mig, i emprant dades que són, en el millor dels casos, pura fal·làcia: Les 
xifres plantejades no tenen cap lògica i es pot demostrar numèricament, però no volem avorrir al 
personal. Ara bé, que quedi clar, els números que vostès donen són clarament incerts, en el 
millor dels casos, i treuen valor al seu plantejament. Estudiïn-s’ho, perquè encara que de tant 
maxacar al ciutadà han aconseguit que s’ho cregui, la veritat és que aquest argument és fals tal i 
com es planteja. Però ho recargolen i a partir d’aquí són capaços de dir que amb 45 milions 
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podríem construir un hospital (ja li poden dir al ICS que no fa falta retallar, que tot és molt més 
barato). En qualsevol cas, no parlen de la part de despesa que fan subvencionant a certes 
entitats, independentistes o no, però sempre properes, o pagant ambaixades i no fent-ho amb els 
ajuntaments. Per altra banda, utilitzen el tema del finançament del ajuntaments per reforçar els 
seus arguments, quan si tinguessin en compte aquest tema les dades abans esmentades encara 
variarien més en contra seva, però especialment tenint en compte que en cap moment parlen 
vostès de crear un nou sistema de finançament dels ajuntaments que tant necessari és, i una 
vegada han argumentat s’obliden dels ajuntaments i es centren només en la Generalitat. Crida 
l’atenció que diguin que el Pacte Fiscal no és reinvindicació recent, però quan van tenir ocasió 
(quan es creava el model autonòmic) vostès van escollir llengua i es van oblidar de la caixa, i al 
mateix temps tots recordem quan el Sr. Mas i el sr. Zapatero van arribar a firmar l’actual model 
de financiació i el Sr Mas deia, i cito textualment “és el millor finançament per Catalunya”. Què 
aviat ha quedat obsolet i ha deixat de ser el millor!. Però obviant els motius que “avalen” 
aquesta Declaració política i que ja han quedat en bona part desfasats, i anant directament als 
acords, el PPC votarà en contra per: En quant al punt 1.- El punt primer no té validesa actual 
dins la Constitució que tots els espanyols ens van donar. Sobre el Punt 2.- els hem de dir que 
nosaltres apostem per una millor financiació, però dintre de la LOFCA, sense utilitzar un 
argument falaç que sembla dir que l’actual sistema de finançament és el que provoca les 
retallades (on queda el tema de la crisi?). En el Punt 3.- els hem d’indicar que aquest Pacte 
Fiscal no és compatible amb la Constitució i així va ser assenyalat pel TC al refusar la 
bilateralitat. Fins i tot el Sr Mas va reconèixer que aquest model no hi cap  en la Constitució del 
1978. I per altra banda, tots sabem que no és el moment de presentar-ho donat que hi ha altres 
prioritats amb la crisi actual que estem patint. Per últim, en el Punt 4.- Ens demanen que donem 
suport a un “pacte” (segons el diccionari Ramon Llull pacte és “Tot acord negociat entre parts 
diferents”) que ens és imposat, innegociable i sense diàleg ni acceptació de propostes per part de 
cap altra partit. En resum: al PPC volem un model de finançament que incrementi el màxim 
possible els impostos cedits, així com la capacitat normativa de la Generalitat sobre aquests 
impostor cedits; volem una Agència catalana d’administració dels tributs propis, siguin cedits o 
transferits, però que cooperi estrictament amb l’AEAT; apostem pel principi d’ordinalitat que 
garanteixi el manteniment de la posició catalana respecte a la seva pròpia renda per càpita sense 
alterar la posició relativa de Catalunya entre les CC.AA., però tenint en compte el principi de 
Solidaritat, el qual ha de ser finalista sense perjudicar la capacitat de créixer i competir de la 
economia catalana. Per acabar, estem al mig de la pitjor crisi econòmica que es viu en aquest 
país en els darrers 75 anys, la qual cosa ens obliga a treballar plegats per sortir-ne pel bé de la 
ciutadania. No és el moment de treure altres coses i si en canvi de tenir el cap ben clar dirigit 
vers la sortida d’aquesta crisi, moment en el qual podrem parlar de moltes coses, si vostès volen, 
és clar”. 
 
 
Per part del grup municipal del PSC, la sra. Raquel Sánchez, va informar que la seva formació 
s’abstindria en la votació de la Declaració malgrat que els hi hauria agradat votar a favor. 
Havien proposat una sèrie d’esmenes que finalment no s’havien admès, tot i que aquest fet no 
hagués restat el seu recolzament si no fos perquè a darrera hora havien inclòs una esmena 
proposada pel grup d’ERC-EV-IxG que havia condicionat el posicionament del seu grup. Ja al 
mes de juliol, al Parlament, el seu grup va recolzar la Declaració tot i que hi havien punts amb 
els quals no estaven d’acord, com era el de la Hisenda pròpia ja que ells apostaven per un 
consorci entre l’Agència Catalana i l’espanyola, però ho van fer perquè era un tema de 
responsabilitat i d’unitat política per defendre els interessos comuns, ja que consideraven que el 
pacte fiscal era la via per a obtenir un nou finançament per a Catalunya. Semblava que tot plegat 
havia quedat en paper mullat per voluntat del grup de CiU. Com també havia quedat la 
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Declaració presentada en aquest Ple atès el canvi de posicionament, no havent-se prioritzat el 
diàleg i el consens per tal d’arribar a un acord. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Rafanell per tancar el debat de la Declaració dient que amb la seva 
presentació s’havia donat al grups una oportunitat per que les formacions s’adherissin defensant 
els catalans i així aconseguir recaptar el màxim possible. Va adreçar-se al sr. Ibáñez per 
expressar-li que creia que els seus comentaris eren una mica barroers i que era molt fàcil per un 
partit que no governava, ni tenia història ni passat. Li va dir que creia que en alguns moments 
era molt espanyolista i en altres no gaire catalanista, respectant el seu parer, però va recordar 
que els insults no anaven enlloc. Va agrair el recolzament prestat a la Declaració pel grup 
d’ERC-EV-IxG indicant que estaven oberts al dret per a la autodeterminació dels pobles que 
molts votaven en països de les Nacions Unides a favor del Sàhara Occidental, Gibraltar i altres, 
però que a casa no es respectava la normativa de les Nacions Unides. Va manifestar que el grup 
del PP feia volar molts coloms perquè canviaven constantment d’opinió ja que al President Mas 
li van dir d’entrada que no podia ser el pacte fiscal sense opció a negociar.  Per finalitzar va 
voler agrair al grup del PSC la seva abstenció. 
 
Per al·lusions va participar novament en el debat el sr. Ibáñez, dient que el sr. Rafanell 
s’oblidava de tots els intel·lectuals que van signar el paper fundacional del partit polític que ell 
representava. Va voler deixar clar que la seva opinió era tant important, tant representativa i tant 
respectable com la de qualsevol altre, estigués en aquesta sala o no. Va requerir-lo perquè li 
digués si havia dit alguna mentida en tot el que havia manifestat. Finalment, va recordar que els 
atacs que sempre li feien d’espanyolista i anticatalanista eren falsos perquè era català, espanyol i 
n’estava orgullós de les dues, i 30 anys enrera estava donant classes de català al Prat de 
Llobregat. 
 
 
El sr. Rafanell va apuntar que no es podia insultar a la gent. 
 

---------- 
El Sr. GERMAN AGUSTÍ SANCHÍS va abandonar la sessió. 

---------- 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUN ICIPALS DEL PSC 

I D’ICV-EUiA  RELATIVA A GARANTIR ELS DRETS DE LES DONES. 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pels grups municipals del PSC i d’ICV-
EUiA, relativa a garantir els drets de les dones declaració que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer .- Donar  suport al manifest "Decidir ens fa lliures" elaborat per la Plataforma Estatal en 
Defensa dels Drets Sexuals i Reproductius, que agrupa a  més de 140 organitzacions socials i de 
dones . I promoure activament, a través dels mitjans de comunicació locals i amb activitats, la 
seva difusió. 
 
Segon.- Exigir al Govern de Espanyol el manteniment de la Llei 2/2010, de 3 de març, de Salut 
Sexual i Reproductiva i d’Interrupció Voluntària de l'Embaràs, així com la garantia que totes les  
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dones migrades o autòctones poden exercir el seu dret a la interrupció voluntària de l'embaràs de 
manera gratuïta i inclosa al sistema sanitari públic. 
 
Tercer.- Demanar als governs nacionals i estatals una regulació de la objecció de consciència 
per tal de garantir que en totes les Comunitats Autònomes existeixen clíniques on es practiquen 
l’IVE. 
 
Quart .- Demanar que es faci efectiva una educació afectivo sexual amb perspectiva de gènere i 
no heteronormativa que garantitzi a més la informació respecte als mètodes anticonceptius 
segurs i la seva gratuïtat.  
 
Cinquè.- Demanar que estiguin garantides les mamografies a la cartera bàsica de salut, gratuïtes 
i universalitzades per a totes les dones. 
 
Sisè.- Demanar a la Conselleria de Salut que faci campanyes preventives per tal d’incentivar a 
les dones a que es facin mamografies per tal de garantir una bona salut.  
 
Set.- Fer trasllat d’aquests acords Govern Català i Espanyol, a la Conselleria de Salut, als Grups 
Parlamentaris del Congres dels Diputats/es, a l’associació del càncer, a les associacions de 
dones de la localitat i a la ciutadania de Gavà. 
 
La Declaració política va ser aprovada per deu (10) vots a favor (7 PSC, 1 ICV-EUiA i 2 ERC-
EV-IxG, quatre (4) en contra  (PP) i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el 
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (18), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Per part de la tinenta d’alcalde i regidora del PSC, sra. Raquel Sánchez, es va fer una exposició 
de la Declaració Política, especificant que si bé el seu grup i el d’ICV-EUiA havien presentat 
una Declaració cadascú, finalment havien optat per fer-ne una de conjunta mostrant el seu 
rebuig a la reforma endegada pel grup del PP ren relació a l’avortament perquè consideraven 
que estaven en un retrocés en la regulació de dit dret que anava en contra del dret de la salut de 
les dones, com eren els sexuals i els reproductius, com també de les recomanacions de les 
Nacions Unides. Seguidament, va llegir la part dispositiva de la Declaració, la qual que 
textualment deia en la seva totalitat: 
 

“El 28 de setembre en el Dia Internacional per la Despenalització de 
l’Avortament. Cada dia, al món, es realitzen 55 mil avortaments insegurs, (95% en 
països en vies de desenvolupament) els qual son responsables d’una  de cada vuit 
morts maternes. L’accés al servei segur d’avortament podria prevenir entre el 20 i 
el 25% del mig milió de morts maternes que anualment ocorren en els països en 
vies desenvolupament. 
 
A Espanya, des de l’any 2010 està en vigor la llei 2/2010 de Salut Sexual i 
Reproductiva i d’Interrupció Voluntària de l'Embaràs que garanteix i dona 
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cobertura al cos de les dones, en uns termes molts similars a la majoria de països 
de la UE. 
 
Les  Nacions Unides amb motiu de la revisió del compliment del Pacte 
Internacional de Drets Econòmics, Socials i Culturals (PIDESC), que reconeix els 
drets a la feina, a l'educació i a la seguretat social, així com el dret a garantir el 
més alt nivell de salut possible, incloent-hi la salut mental, sexual i reproductiva 
sense cap discriminació ha fet a Espanya, ha fet unes recomanacions a Espanya 
entre d’elles la de garantir la plena aplicació de la Llei Orgànica 2/2010 de 3 
març de 2010 a tot el territori nacional i l'adopció d'un procediment bàsic comú a 
totes les Comunitats per garantir un accés equitatiu a la interrupció voluntària de 
l'embaràs i per assegurar que l'exercici de l'objecció de consciència per part dels 
metges i altres membres del personal sanitari no constitueixi un obstacle per a les 
dones que volen posar fi a un embaràs. 
 
Però aquests drets i d’altres que garanteixen una atenció sanitària adequada a les 
dones es poden veure amenaçats per algunes polítiques conservadores a Catalunya 
i en Espanya, ja que davant la  ineficiencia de la seva política econòmica , han 
optat per aplicar la seva política més conservadora retallant els drets de les dones 
que posant en   risc la salut i la vida de les dones, i ometent  l'obligació de l'Estat 
d’acord amb la normativa europea i internacional de garantir la protecció i 
seguretat jurídica en el camp de drets sexuals i reproductius. 
 
Moltes dones estan vivint amb gran preocupació, ja que a banda de suportar la 
situació actual d’empobriment de la ciutadania, d’atur, de desnonaments i de 
precarietat sota el pretext d’una crisis econòmica, també han de veure com hi ha 
una constant amenaça sobre els seus drets socials i sanitaris.  
 
En aquest sentit hi ha dos exemples molt clars, per una banda la possible retirada 
de les proves de mamografies de la cartera bàsica de serveis, proves vitals i 
essencials per detectar amb temps  el càncer de mama i iniciar el tractament 
corresponent que resulta fonamental per salvar la vida de les dones que es troben 
afectades. Per altre banda, la possible reforma de la llei de l’avortament que 
podria ser la més restrictiva des de la vinguda de la democràcia a Espanya.  
 
Davant  la intenció manifesta de l'actual Govern d’Espanya de reformar la Llei, en 
termes clarament restrictius i d'eliminació de drets, més de 140 organitzacions de 
dones, col·lectius en defensa de la salut i organitzacions socials s’han unit per 
recolzar el manifest "Decidir ens fa lliures" que aposta clarament pel dret de les 
dones a decidir lliurement sobre la interrupció del seu embaràs com a part 
fonamental dels Drets Humans de les dones, perquè l'exercici d'aquest dret no pot 
ser regulat pel Codi Penal. El dret de les dones a decidir sobre els seus cossos i les 
seves vides està enfrontat amb el prototip de la feminitat que discrimina les dones i 
que pretén imposar el govern amb aquesta reforma anunciada.   
 
Si ambdues situacions es fan realitat negarien uns drets bàsics per a les dones i 
per la seva vida, lluny de respondre a les necessitats reals d’elles.  
 
En un context de dificultats econòmiques per a la majoria de la població, les dones 
amb menys recursos es poden veure abocades als avortaments clandestins i en 
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condicions precàries, posant en perill la seva vida o sent empeses a una maternitat 
no desitjada. 
 
Paradoxalment doncs, aquells que treuen els recursos que permetrien mantenir 
una persona neguen també el dret a decidir tenir-la. 
 
Els Grups Municipals del PSC i  d'ICV-EUiA  proposem al Ple l'adopció dels 
següents acords: 
 
Primer.- Donar  suport al manifest "Decidir ens fa lliures" elaborat per la 
Plataforma Estatal en Defensa dels Drets Sexuals i Reproductius, que agrupa a  
més de 140 organitzacions socials i de dones . I promoure activament, a través 
dels mitjans de comunicació locals i amb activitats, la seva difusió. 
 
Segon.- Exigir al Govern de Espanyol el manteniment de la Llei 2/2010, de 3 de 
març, de Salut Sexual i Reproductiva i d’Interrupció Voluntària de l'Embaràs, així 
com la garantia que totes les  dones migrades o autòctones poden exercir el seu 
dret a la interrupció voluntària de l'embaràs de manera gratuïta i inclosa al 
sistema sanitari públic. 
 
Tercer.- Demanar als governs nacionals i estatals una regulació de la objecció de 
consciència per tal de garantir que en totes les Comunitats Autònomes existeixen 
clíniques on es practiquen l’IVE. 
 
Quart.- Demanar que es faci efectiva una educació afectivo sexual amb 
perspectiva de gènere i no heteronormativa que garantitzi a més la informació 
respecte als mètodes anticonceptius segurs i la seva gratuïtat.  
 
Cinquè.- Demanar que estiguin garantides les mamografies a la cartera bàsica de 
salut, gratuïtes i universalitzades per a totes les dones. 
 
Sisè.- Demanar a la Conselleria de Salut que faci campanyes preventives per tal 
d’incentivar a les dones a que es facin mamografies per tal de garantir una bona 
salut.  
 
Set.- Fer trasllat d’aquests acords Govern Català i Espanyol, a la Conselleria de 
Salut, als Grups Parlamentaris del Congres dels Diputats/es, a l’associació del 
càncer, a les associacions de dones de la localitat i a la ciutadania de Gavà”. 

 
A continuació, la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde del grup municipal d’ICV-EUiA, va 
expressar que a l’endemà es commemorava “El dia Internacional per a la despenalització de 
l’avortament” i davant de la comunicació dels partits conservadors del país de fer una revisió de la 
llei actual de l’avortament, va trobar encertat i necessari parlar sobre els drets de les dones i 
denunciar que dels 55.000 avortaments insegurs que es feien a l’any en el mon, amb un accés 
segur al dret a decidir sobre al cos, es podrien prevenir del 20 al 25% les morts maternes que es 
produïen. Per això, van considerar el fet d’unir-se a aquesta acció mundial per tal de denunciar 
aquest atac sobre l’esmentat dret. Va ressaltar que les polítiques conservadores dutes a terme, tant 
pel grup de CiU a Catalunya, com la del PP a Espanya, estaven comportant que moltes dones 
passessin a ser considerades ciutadanes de segona vulnerant-se els seus drets. Així, a banda de les 
retallades de la crisi, s’hi afegien les relatives als drets de la salut. També va assenyalar que 
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l’anunci de treure de la cartera bàsica de salut el servei universal d’accés a les mamografies que 
fins ara s’anava prestant podria comportar un augment en la mortalitat de les dones, doncs aquesta 
era una eina de previsió molt important sobre els càncers de mama. Per tot això, va demanar el 
recolzament de tots els grup polítics a la Declaració. 
 
Per part del grup municipal de C’s, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va manifestar que la seva formació 
estava d’acord en alguns punts de la Declaració però trobava que es remenava i posaven juntes 
qüestions de diferents categories. El seu grup creia que l’avortament s’havia de regular d’una 
manera precisa i tenia la sensació que en la Declaració presentada es buscava l’avortament lliure i 
gratuït sense condicions, qüestió que la seva formació no defensava. D’altra banda trobava curiós 
el fet de que sempre sortís la paraula dret a la salut, dret de la dona, etc, quan l’embaràs no era pas 
una malaltia. Considerava que s’havia d’incidir en l’educació sexual i els mètodes anticonceptius i 
que l’avortament no fos un anticonceptiu normal i corrent. Respecte a les mamografies el fet que 
es deixessin de fer, qüestió que lamentaria molt, no volia dir que fos un atac específic a les dones. 
Per tot els arguments exposats va avançar que s’abstindria en la votació. 
 
 
El sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’’ERC-EV-IxG, va anunciar que la seva 
formació política votaria a favor de la Declaració Política, entre d’altres coses, perquè estaven a 
favor d’una regulació de la interrupció de l’embaràs i perquè els serveis que s’estaven prestant 
haurien de tenir una continuïtat, considerant que  això es podria aconseguir donat que sempre hi 
havien partides que es podien reduir i compensar en unes altres, com eren les relatives a les 
mamografies. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el sr. Antoni Rafanell, va assenyalar que en el si de la seva 
formació es donava la llibertat de vot i que en un principi, estaven d’acord amb els tres punts 
presentats en la Declaració del grup socialista. Però va afegir que amb l’addició dels nous punts no 
havien tingut temps d’estudiar-ho a fons, per la qual cosa va informar que s’abstindrien en la 
votació de la Declaració. 
 
 
Seguidament, la regidora sra. Mónica Parés, pertanyent al grup municipal del PP, va manifestar de 
manera literal: “Vagi d’avant-mà la sensibilitat d’aquest Grup i del PP per les dones d’arreu del 
món que veuen afectada la seva integritat física i psicològica, víctimes de les condicions socials, 
econòmiques i polítiques dels seus països i que en molts casos veuen vulnerades les seves llibertats 
i privats els seus drets, entre ells, del més bàsic: el dret a la vida. Però crec que la seva menció a 
dones de països en vies de desenvolupament només era una introducció a un altre debat 
completament diferent: les polítiques acordades per un govern democràtic en un país 
desenvolupat. Aquesta Declaració Política es basa en 2 possibles decisions del Govern d’Espanya i 
per tant, ens sorprèn que es vulguin acordar qüestions que encara no saben com es resoldran. 
Sense intenció de canviar el seu posicionament, però, des del Grup Municipal Popular, intentarem 
aclarir i no confondre a la ciutadania. Vostès, per una banda volen oposar-se a una possible 
reforma de la Llei 2/2010 de Salut Sexual i Reproductiva i d’Interrupció Voluntària de l’Embaràs i 
per un altre, mostren la seva preocupació per a la possible desaparició de  les mamografies a la 
cartera bàsica de salut. Volem recordar que des de l’aprovació de la primera Llei de l’Avortament 
l’any 1.985 ha hagut consens seguint la doctrina del Tribunal Constitucional. Durant els Govern 
del PSOE i el PP es va acordar no tractar-la per les diferents sensibilitats en joc. Però va haver 
d’arribar el sr. Rodríguez Zapatero per modificar-la malgrat que aquesta no era una de les seves 
propostes electorals. Va elaborar una llei que oferia l’avortament com a única solució als 



45 de  46 

problemes socials i econòmics de les dones, que fins i tot permetia a menors avortar sense 
comunicació als pares i que menyspreava la vida del no nat. Des del PP es va criticar aquesta Llei 
des del primer moment i es va dir que es canviaria i es modificaria si així ho volia la ciutadania i si 
governava algun dia a Espanya, i així és com ho estem fent però val a dir que es troba en 
tramitació parlamentària i que essent reconeguda la capacitat de diàleg del Ministre de Justícia, no 
només entre companys sinó també amb oponents polítics, la reforma serà aquella que més s’ajusti 
a la Doctrina del Tribunal Constitucional, que més defensi els drets de les dones a decidir 
lliurement, no marcades per pressions econòmiques, socials ni familiars. A que ofereixi a les 
dones tot el recolzament necessari des de les administracions per que puguin tirar endavant el seu 
embaràs i teninr una responsabilitat afegida des del poder públic de defensar al més dèbil i 
defensar la vida. I sí, era una promesa electoral que el Govern del Partit Popular complirà... 
Aquesta és la qüestió oposar-se al PP quan compleix les seves propostes perquè compta amb el 
recolzament d’11 milions d’espanyols o quan no ho fa perquè la conjuntura econòmica que viu 
Europa i els deutes que anteriors Govern Socialistes van ocultar, ens obliguen a incomplir 
temporalment. Vull pensar que un i altre posicionament entre en el saludable debat polític. Però el 
que no podem permetre és que això serveixi per confondre a la societat i per això, fem una crida a 
la tranquil·litat davant els rumors de la retirada de les mamografies de la cartera bàsica de salut. 
Des del Ministeri de Sanitat s’han hagut de fer molt reajustos pel l’alt dèficit que hi havia. I tots 
pretenen crear un sistema de salut universal, eficaç, sostenible, just... Vostès volen vendre que 
seguint les seves retallades en sanitat, les mamografies deixaran de ser gratuïtes. L’única 
possibilitat que s’està estudiant és que la pràctica d’una mamografia requereixi d’una prescripció 
mèdica prèvia. Seguint els principis abans anunciats, no és veritat que un tractament preventiu 
com són les mamografies desapareguin de la cartera de servis perquè tot tractament oncològic 
resultaria més car. Com tampoc és veritat que les dones immigrants hagin perdut els seus drets 
sanitaris perquè les dones immigrants embarassades són ateses com també ho són durant el part de 
la mateixa manera que cap infant immigrant deixarà de ser atès i com que tota persona, 
independentment de la seva situació administrativa al nostre país, rebrà assistència sanitària 
d’urgència. Per finalitzar, un esment a un dels acords que proposen sobre l’educació efectivo 
sexual ja que des de la Generalitat ja existeixen uns Programes d’Educació Sexual amb una alta 
valoració i per tant la seva tasca ja l’exerceixen correctament. Per tot l’exposat, el Grup Municipal 
Popular votarà en contra de la Declaració Política presentada”. 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Blanco per respondre a la sra. Parés que acabava de donar en la clau 
en el discurs que havia fet al dir que el tema de la reforma de la llei de l’avortament era una 
qüestió que estava al programa electoral i que, per tant, el grup del PP havia de complir amb el seu 
compromís. Malgrat això, ella pensava que no era una decisió que haguessin pres els seus 
militants però que, en canvi, si afectaria a les dones d’aquest país, per tant considerava que havia 
de ser una decisió presa en relació a les necessitats col·lectives i no única i exclusivament des dels 
interessos partiditstes de la seva formació. Respecte a les mamografies va dir que, ni ella ni la sra. 
Sánchez, volien confondre a la ciutadania atès que les declaracions les havien fet des del grup del 
PP. Va agrair el recolzament del grup municipal d’ERC-EV-IxG i al sr. Ibáñez li va recomanar 
que fes un altre lectura a la Declaració perquè el seu grup el que volia era que es mantinguessin les 
mamografies. La sra. Blanco va matisar que el que demanava el seu grup era que es mantingués la 
regulació actual de la llei i que no es retallessin els drets de les dones. Era ben clar que l’embaràs 
no era pas una malaltia però va afegir que un avortament en condicions il·legals, no higièniques, 
podia comportar la mort, que és el que es tractava d’evitar. En relació al fet que, a banda del 
càncer de mama, hi havien altres malalties, va convidar va convidar al sr. Ibáñez a presentar una 
Declaració Política relativa al càncer de pròstata, la qual  probablement tindria el recolzament del 
seu grup, doncs la seva formació presentava una Declaració però no significava què no tingués 
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preocupació per d’altres. Per acabar, va indicar que el seu grup defenia la universalització dels 
drets, el dret a decidir, bé fos del Sàhara, de Palestina o el dret a decidir de les dones sobre la seva 
pròpia salut o el seu propi cos. 
 
 
Per concloure, la sra. Sánchez  va indicar que subscrivia tot el que havia dit la sra. Blanco, fent una 
petita referència al fet de que no s’estaven parlant de rumors sinó que va ser el sr. Gallardón qui va 
fer l’anunci, i fins i tot va avançar que volia desregular l’avortament en el cas de que el fetus 
tingués una malformació. En relació a que la llei vigent va ser reformada pel sr. Zapatero va 
comentar que en la seva tramitació es va buscar un consens i al final de la mateixa es va aprovar la 
llei, per això, no es podia tractar l’avortament com un regal que havia fet el sr. Zapatero perquè no 
era així. Va recordar que ara es pretenia tornar a fer una regulació de terminis, de supòsits i es 
volia posar novament l’avortament al Codi Penal. Va insistir que li sobtava que no haguessin pres 
mesures de foment, educació o prevenció i anessin anat directament a la reforma de la llei qüestió 
que feia que pensés que es movien per criteris ideològics i potser forçades pels sectors més 
ideològics del seu partit. 
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint-i-una hores i vint-i-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental 
en dono fe. 
 
           L’Alcalde                                                                                    El Secretari accidental 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                        Joaquín García Lorca 


